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Uvodnik

Uvodnik
Svet se počasi vrača v stare tirnice. Virus 
verjetno še ni rekel zadnje besede, a vsaj 
za zdaj se zdi, da je premagan. Morda so k 
temu pripomogle višje temperature, bolj 
verjetno pa odgovorno ravnanje vseh 
nas, ki smo stisnili zobe in zdržali ome-
jitve gibanja znotraj lastne občine, zaprte trgovine, gostinske 
lokale, gledališča, stadione ter celo šole in vrtce. Za dva meseca 
se je naš pogled osredotočil na bližnje, na svojo družino in na 
bližnje sosede. Nekateri pravijo, da so stiki, ki jih niso imeli vr-
sto let, zdaj oživeli, da so na novo postavljeni temelji za boljše 
odnose v prihodnosti, kar je spodbudna novica.
Na srečo se je slika v naši občini po začetnih hitrih pojavih okužb 
umirila, ukrepi so bili tudi tukaj večinoma spoštovani, čeprav je 
kmalu po padanju števila okuženih tudi pripravljenost osamiti 
se padla na precej nižjo raven. Igrišče, ki ga imam v bližini, se 
je kmalu začelo polniti z nogometa željnimi mladimi, brunarica 
poleg njega pa z zabave željnimi malo manj mladimi, ki še zdaleč 
niso upoštevali navodil o prepovedi zbiranja v skupinah. Tak je 
pač ta naš svet. Nekateri živijo v prepričanju, da se njim ne more 
nič zgoditi in da so pravila za to, da se jih krši. Kritik nikoli ne 
manjka, hkrati pa se po vsaki krizi najde kdo, ki bo potrdil rek, 
da je po bitki lahko biti general. 
Kdo si zasluži priznanje oziroma »čin generala« za svoj prispe-
vek v boju proti koronavirusni bolezni Covid-19, presodite sami, 
nekaj namigov pa boste našli tudi v tokratni številki Kopitarje-
vega glasa. Marsikdo je dal vse od sebe, zato je na mestu iskrena 
zahvala. Takšen boj terja veliko vojsko in različne spretnosti in 
znanja, to je treba priznati. Kakšna priznanja s svojimi idejami 
in znanjem dobivata brata Pipan tudi na mednarodni ravni, celo 
na Japonskem, boste lahko prebrali v osrednjem intervjuju. Ve-
liko neprespanih noči je bilo zanju v času epidemije, toda njune 
rešitve so pomagale številnim podjetjem. 
Kako pomembno se je izkazalo znanje ob pečici in štedilniku, pa 
so preskušali naši domači jedci. Marsikatera gospodinja je v teh 
dveh mesecih spekla več kruha kot prej vse življenje. Ker kvas ni 
bil vedno na voljo, je postala vse bolj moderna peka brez njega, s 
pomočjo droži. O tem lahko preberete v rubriki Koristno. 
Čeprav društva v tem času niso mogla delovati v polni meri, pa 
nekatera vendarle pozivajo k sodelovanju. Lep odziv je doživelo 
Turistično društvo z objavo starih fotografij, upamo, da bo po-
doben odziv tudi tokrat. 
Sicer pa vam vsem želim miren zaključek šolskega leta, ki se po-
časi vrača v šolske prostore, in veliko lepih trenutkov z doma-
čimi. Čeprav ste se drug drugega nekateri že malo naveličali v 
času izolacije, pa verjamem, da ste drugi morda odkrili, da je čas 
dragocen in da ga je vredno deliti s svojimi domačimi. V miru, 
seveda. 
Vse dobro, 

TANJA DOMINKO
Odgovorna urednica

Javno občinsko glasilo Kopitarjev glas je vpisano v razvid medijev 

pri Ministrstvu za kulturo Republike Slovenije pod zaporedno številko 

462.

Izdajatelj: Občina Vodice, Kopitarjev trg 1, Vodice

Glasilo prejmejo vsa gospodinjstva in pravne osebe v občini 

brezplačno.

Izhaja mesečno v 1650 izvodih.

Odgovorna urednica: Tanja Dominko 

Uredniški odbor: Helena Čerin, Monika Kubelj, Ajda Batistič, Natalija 

Golob

Lektor: Grega Rihtar

Fotografije: Tina Kosec in ostali 

Celostna grafična podoba: Rok Štupar

Prelom in oblikovanje: ExoGraf, Janez Hočevar s.p.

Tisk: Kubelj d.o.o.

Datum natisa: maj 2020

Naslov uredništva: Kopitarjev trg 1, 1217 Vodice

Elektronski naslov: kopitar@vodice.si, telefon: 031 500 018

Javno občinsko glasilo Kopitarjev glas na spletu: www.vodice.si

Sporočilo bralcem: Odgovorna urednica si pridržuje pravico do objave 

ali neobjave, krajšanja, povzemanja ali delnega objavljanja nenaročenih 

prispevkov v skladu s prostorskimi možnostmi. Izjema so odgovori in 

popravki objavljenih informacij, ki bi lahko prizadeli posameznikovo 

pravico ali interes, kot to določa zakon. Vsi prispevki morajo biti 

opremljeni s polnim imenom in naslovom odgovorne fizične osebe (tudi 

v primeru institucij, organizacij, strank, društev ipd.) ter po možnosti s 

telefonsko številko, na kateri je mogoče preveriti avtentičnost avtorja. 

Zaradi različnih datumov izida bomo vaše prispevke objavili, kolikor 

hitro bo mogoče.
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Občina Vodice
Kopitarjev trg 1, 1217 Vodice

POSLOVNI PROSTOR
Škofjeloška cesta 7
1217 Vodice
T: 01 833 26 10
obcina@vodice.si
Uradne ure vložišče: ponedeljek, torek in četrtek od 
8. do 16. ure, sreda od 8. do 17. ure  
in petek od 8. do 15. ure
Uradne ure občinska uprava:
ponedeljek in petek od 10. do 12. ure,
sreda od 10. do 12. ure in od 14. do 17. ure.
Sporočanje okvar na omrežju javne razsvetljave:
vsak delovni dan med 8. in 16. uro.
T: 01 833 26 15 ali 01 833 26 10,
komunala@vodice.si.

Javno podjetje Komunala Vodice, d. o. o.
Poslovanje s strankami: T: 01 833 25 00, uradne ure 
v prostorih javnega podjetja (Dom krajanov, Utik 1), 
ob ponedeljkih in petkih med 9. in 12. uro, ob sredah 
med 9. in 12. ter 14. in 17. uro.

Dežurna terenska služba: GSM: 051 622 282.

Medobčinski inšpektorat
Uradne ure na sedežu inšpektorata, 
Mengeška cesta 9, Trzin, vsak ponedeljek in sredo 
med 9. in 11. uro; v prostorih Občine Vodice vsak 
ponedeljek med 9. in 11. uro.

Po predhodnem dogovoru na T: 01 564 47 20.

Osnovna šola Vodice
Ob šoli 2, 1217 Vodice
T: 01 833 25 11 in 01 832 41 95
E: projekt2.osljvo@guest.arnes.si

Vrtec Vodice

vodice@vrtec-vodice.si
Poslovalni čas:
Vrtec Škratek Svit Vodice: 5.45–17.00,
enota Skaručna: 6.30–16.30 in
enota Utik: 6.30–16.30.

Knjižnica Vodice
Škofjeloška 7, 1217 Vodice
T: 01 308 52 30, E: vodice@mklj.si
Delovni čas:
PON: 12.30–19.00
TOR: 12.30–19.00
SRE: 12.30–19.00
PET: 12.30–19.00
ČETRTEK in SOBOTA: ZAPRTO

Telekom Slovenije
Prijava napak in tehnična pomoč, T: 080 10 00.

Dimnikarska služba
Zakon o dimnikarskih storitvah (Ur. l. RS, št. 68/2016) 
določa izvajanje dimnikarske službe na podlagi 
licenc. Seznam dimnikarskih družb z dovoljenjem 

in dimnikarjev z licenco, opis postopka zamenjave 
dimnikarske družbe ter odgovore na pogosta 
vprašanja najdete na spletni strani Ministrstva za 
okolje in prostor: http://www.mop.gov.si/si/delovna_
podrocja/dimnikarska_dejavnost/

Dimnikarstvo Uroš Verač s.p., GSM: 041 529 563

Začasni zbirni center za ločeno
zbiranje odpadkov
Lokacija: pri čistilni napravi Vodice (dostop s 
Kamniške ceste ali ceste Vodice–Bukovica);
Uradne ure: sreda od 13. do 16. ure
             sobota od 9. do 12. ure
(ob praznikih oz. dela prostih dneh je zbirni center 
zaprt)

ENSVET – brezplačno energetsko 
svetovanje za občane
Lokacija: občinska sejna soba nad pošto v Vodicah. 
Naročanje strank vsak delovni dan med 8. in 15. 
uro na T: 01 833 26 10 (sprejemna pisarna Občine 
Vodice). 
Uradne ure: po dogovoru s svetovalcem.

Pošta Vodice
Delovni čas: ponedeljek, sreda in petek od 8. do 
10.30 in od 14.30. do 17. ure. Torek in četrtek od 8. 
do 10.30 in od 14.30. do 18. ure. Sobote, nedelje in 
prazniki zaprto. T: 01 834 51 70.

Zemeljski plin - Petrol d. d.
Informacijska pisarna Vodice:
uradne ure v prostorih občinske sejne sobe nad 
pošto v Vodicah, vsako prvo delovno sredo med 
18.30 in 19.30 (vodja informacijske pisarne Boštjan 
Zupančič). T: 01 471 44 90, GSM: 041 577 813.

Zavod za gozdove Slovenije
Območna enota Ljubljana, Krajevna enota Ljubljana, 
Revir Vodice: uradne ure v prostorih občinske sejne 
sobe nad pošto v Vodicah vsak četrtek med 7. in 9. 
uro (revirna gozdarka Nina Iveta), GSM: 041 657 224.

Kmetijska svetovalna služba
Uradne ure kmetijske svetovalke za področje občine 
Vodice, Mojce Lovšin so vsak ponedeljek, sredo 
in petek od 8. do 10. ure v prostorih kmetijske 
svetovalne službe v KZ Medvode (Cesta ob Sori 11); 
v prostorih Občine Vodice, ali na terenu, pa le po 
predhodnem dogovoru in po presoji nujnosti zadeve.
TEL.: 01 361 82 86, GSM: 041 310 180
e- naslov: mojca.lovsin@lj.kgzs.si.

Elektro Ljubljana, d. d.
Sporočanje okvar na omrežju: T: 01 230 40 02
Informacijska pisarna DE Ljubljana okolica
Podrečje 48, Domžale, T: 01 230 47 00
Delovni čas informacijske pisarne: pon. in pet. med 8. 
in 12. uro, sre. med 12. in 16. uro.
Nadzorništvo Kamnik
Ulica Kamniško-zasavskega odreda 6a, Kamnik.
T: 01 230 47 60
Prijava na brezplačno storitev obveščanja o 
načrtovanih izklopih na distribucijskem omrežju: 
https://www. elektro-ljubljana.si/1/O-omrezju/
Obvestila-o-izklopih/ Obvescanje-o-izklopih.aspx

Patronažna služba
Višji medicinski sestri Majdo Podgoršek in Marijo Čuk 
dobite vsak delavnik med 7. in 9. uro v zdravstvenem 
domu. T: 01 833 22 36.

Lekarna
Lekarna Komenda, podružnica Vodice
Delovni čas: ob ponedeljkih in sredah od 12. do 19. 
ure, torek, četrtek in petek od 8. do 12. ure in od 14. 
do 18. ure. Sobota zaprto. T: 01 832 43 20.

Pomoč na domu
Izvajalec storitve pomoč in nega na domu na 
področju občine Vodice je Comett, Zavod za pomoč 
in nego na domu. Uradne ure za občane občine 
Vodice glede pomoči in nege na domu so v pisarni 
zavoda na naslovu Tbilisijska 57b, 1000 Ljubljana. 
Več informacij lahko dobite po telefonu na številki 
01 721 10 21, elektronskem naslovu kristina.kobe@
comett.si ali spletni strani www.comett-zavod.si.

Splošna ambulanta
Dr. Dragan Grujičić, T: 01 832 40 88
Sprejemni čas:  PON: 13.00–17.30
                 TOR: 7.00–11.30
                 SRE: 13.00–17.30
                 ČET: 7.00–11.30
                 PET: 7.00–11.30

Zobozdravstvena ordinacija
Leopoldina Kranjec dr. dent. med.,
T: 01 832 42 93
Delovni čas: PON: 12.00–18.00
              TOR: 7.00–13.00
              SRE: 12.00–17.30
              ČET: 7.00–13.00
              PET: 7.00–11.30

Barbara Ražen s.p., dr. dent. med.
T: 01 832 35 44
Delovni čas: PON: 13.00–19.00
              TOR: 8.00–13.00
              SRE: 12.30–18.30
              ČET: 8.00–13.00
              PET: 7.00–12.00

Zavetišče za živali
Zavetišče Meli Trebnje, Repče 10, 8210 Trebnje;
vodja Dušan Hajdinjak, GSM 031 331 336.

Pogrebnik Dvorje, d. o. o.
Dvorje 13, 4207 Cerklje na Gorenjskem. 
Dežurna oseba podjetja je dosegljiva 24h na dan 
na telefonu 04 252 14 24, na mobilnih številkah 041 
624 685 ali 070 443 902 ter prek elektronske pošte 
pogrebnik@siol.net.

Najdba poginule (domače ali divje) 
živali na / ob cesti
Če na / ob cesti opazite povoženo (domačo ali divjo) 
žival, o lokaciji najdbe obvestite pristojno službo za 
odstranjevanje poginulih živali na dežurno številko 
Nacionalnega veterinarskega inštituta, ki izvaja javno 
službo veterinarsko higienske službe: 01 477 93 53.
(Odvoz trupla poginule živali se ne zaračunava.)



Občinski svet

14. redna seja
Občinskega sveta Občine Vodice 

 NATALIJA GOLOB 

Na 14. redni seji je občinski svet, 

ki je tokrat zaradi varnostnih raz-

logov zasedal v kulturni dvorani 

Občine Vodice, med drugim raz-

pravljal o delu štaba Civilne zašči-

te Občine Vodice v času epidemije 

nalezljive bolezni COVID-19. Če-

prav epidemija te dni še ni kon-

čana, je bilo dosedanje delovanje 

deležno številnih pohval s strani 

občinskih svetnikov. 

Po pregledu in potrditvi zapisnikov 
13. redne in 1. dopisne seje so se ob-
činski svetniki seznanili z letnim po-
ročilom o izvajanju storitve Pomoč 
družini na domu za leto 2019. Direk-
tor Matjaž Čampa iz podjetja Comett 
oskrba, d. o. o., je navzočim predsta-
vil statistične podatke iz leta 2019, ki 
pričajo o porastu števila uporabnikov 
storitve na 18. Povečala se je tudi cena 
storitve in subvencija s strani Občine 
s 60 % na 70 %. Občinski svetnik An-
ton Kosec je storitev pohvalil, saj naj 
bi bila po meri vodiških starejših ob-
čanov. Povečano število upravičencev 
pa je po njegovih besedah pokazatelj, 
da se je storitev v občini Vodice zares 
prijela in si zasluži odlično oceno tudi 
v času pandemije. Starostniki v doma-
čih domovih so namreč daleč bolj var-
ni kot pa starostniki v prenatrpanih 
domovih za ostarele. Tudi župan Aco 
Franc Šuštar je izrazil zadovoljstvo s 
samo storitvijo. Čampa je v nadaljeva-
nju obrazložil povišanje cene storitve 
Pomoč družini na domu z besedami, 
da cena storitve raste, ker rastejo tudi 
z njo povezani stroški, kot je denimo 
januarsko povečanje minimalne pla-
če. Cena storitve od ponedeljka do 
sobote se je tako za uporabnike po-
višala za 2,9 odstotka in za občinski 

proračun za 3 odstotke, ob nedeljah 
in praznikih pa za 4 odstotke oziro-
ma 4,2 odstotka za proračun. Svetnik 
ddr. Tomaž Gyergyek je dejal, da bo 
dal soglasje k ceni, a ob tem izrazil 
željo, da občinska uprava vsaj obča-
sno preverja cene drugih ponudni-
kov teh storitev. Z njim se je strinjala 
tudi svetnica Margareta Barle, saj je 
po njenem mnenju cena storitve kar 
visoka. Občinski svet je nato sprejel 
sklep o soglasju k ceni storitve Pomoč 
družini na domu v občini Vodice za 
leto 2020.

Kaj storiti s presežkom prihod-
kov v Osnovni šoli Vodice? 
Župan Aco Franc Šuštar je pri tej toč-
ki navzoče seznanil s presežkom pri-
hodkov nad odhodki v javnem vzgoj-
no-izobraževalnem zavodu Osnovna 
šola Vodice. Sredstva v višini nekaj 
manj kot 18 tisoč evrov so se zbirala 
več let in se bodo namenila za nakup 
novega kombija za dodatne dejavno-
sti šole. Svetnika Tilna Jeraja je zani-
malo, kje šola največ zasluži. Župan 
mu je odgovoril, da presežek povečini 
izhaja iz naslova lastne dejavnosti, 
nekaj ustvarjenega dobička pa prihaja 
tudi iz naslova tržne dejavnosti, kot 
je priprava kosil za občane. Dodal je, 
da bodo svetniki prejeli specifikacijo 
o izvoru presežka. Svetniki so nato 
soglasno sprejeli Sklep o soglasju k 
razporeditvi presežka v Osnovni šoli 
Vodice.
Jože Gregorič, predstavnik javnega 
podjetja Vodovod kanalizacija sna-
ga je v nadaljevanju predstavil letni 
program ravnanja s komunalnimi 
odpadki v občini Vodice za leto 2020. 
Svetnik Milan Čebulj je med drugim 
podal pobudo za tedenski odvoz bi-
oloških odpadkov vsaj v poletnem 
času. Jože Gregorič je odgovoril, da 

se bo v letu 2020 pričelo s tedenskim 
odvozom bioloških odpadkov v pole-
tnem času. Občinski svet je po raz-
pravi z 11 glasovi sprejel predloženi 
program ravnanja s komunalnimi 
odpadki v občini Vodice za leto 2020.
V nadaljevanju se je občinski svet se-
znanil s predloženim Programom za 
obvladovanje kakovosti poslovanja 
RCERO Ljubljana za leto 2020. Raz-
prave ni bilo.
Aktualna urednica Kopitarjevega 
glasu Tanja Dominko je poročala o 
delu Javnega občinskega glasila Ko-
pitarjev glas za leto 2019. Kosec je 
dosedanje delo pohvalil in se obenem 
pozanimal, kdo opravlja funkcijo po-
močnika odgovornega urednika. Do-
minkova mu je odgovorila, da nihče, 
saj delo zmore opravljati sama, pri 
tem pa se tudi nekoliko prihrani. Ko-
sec je odvrnil, da je funkcija pomočni-
ka določena z odlokom, saj pomočnik 
nadomešča odgovornega urednika 
v njegovi odsotnosti. Urednica mu 
je odgovorila, da se bo pozanimala 
o samem postopku določitve novega 
pomočnika in ga tudi izvedla. Čebulj 
je dodal opazko, da pri poročanju s 
sej uredniškega odbora pogreša več 
zapisov vprašanj oziroma mnenj, ki 
so bila podana s strani občinskih sve-
tnikov. 
V naslednji točki dnevnega reda je 
Bergant predstavil poročilo Javnega 
podjetja Komunala Vodice, d. o. o., za 
leto 2019. Župan je izrazil zadovolj-
stvo nad opravljenim delom Komu-
nale, leto je ocenil kot uspešno, pred-
vsem pa izjemno naporno. Kosec je 
poudaril ustrezno poslovanje javnega 
podjetja, ki je ustvarilo celo minimal-
ni dobiček, zato je po njegovih bese-
dah potrebno glasovati za. Svetniki 
so v nadaljevanju seznanitev z letnim 
poročilom tudi potrdili. 
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Občinski svet

Župan je svetnike seznanil z infor-
macijo o delu štaba Civilne zaščite 
Občine Vodice v času epidemije koro-
navirusa. Uvodoma je povedal, da je 
bilo po grobi oceni v okviru spopada-
nja z epidemijo porabljenih približno 
12.500 evrov. V tem obdobju štab Ci-
vilne zaščite redno izvaja vse naloge v 
okviru svojih pristojnosti za zmanjše-
vanje širjenja okužb. Do tega trenut-
ka v občini ni bilo izkazanih potreb 
po razdeljevanju prehranskih pake-
tov socialno ogroženim in ranljivim 
občanom, prav tako tudi ni bilo evi-
dentiranih potreb po nujnem varstvu 
otrok in učencev na domu. Na poziv 
k izdelavi pralnih zaščitnih mask se 
je odzvalo približno 20 prostovolj-
cev. Šuštar je dodal, da smo tik pred 
uspešnim zaključkom pandemije, za 
katero lahko rečemo, da je v naši ob-
čini minila brez morebitnih žrtev ali 
pa kakršnih koli drugih posebnosti. 
Tilen Jeraj je podal pobudo za pode-
litev občinskih priznanj vsem, ki so 
na kakršen koli način pomagali v tem 
obdobju. Občinski svetniki so delo-
vanje štaba pohvalili, pomembne za-
sluge za odlično opravljeno delo pa so 
pripisali tudi drugim prostovoljcem, 
donatorjem, občinski upravi in civilni 
iniciativi.

Pobude, predlogi, vprašanja
Branko Bogovič je podal pobudo za 
zmanjšanje najemnin in obenem po-

zval Občino k čimprejšnji realizaciji. 
Župan je odgovoril, da po novem to 
zakonodaja dovoljuje, in da bodo vse 
prosilce pozvali, da naj pošljejo po-
novni zahtevek s pripadajočimi doka-
zili. Bogovič je predlagal tudi zmanj-
šanje občinskih sejnin na raven pred 
povišanjem ter oblikovanje finančne-
ga sklada s strani Občine z namenom 
pomoči podjetjem, ki so se v trenutni 
situaciji znašla v težavah. 
Dr. Jože Podgoršek se je v imenu 
občanov Polja zahvalil za trenutno 
gradnjo kanalizacije v vasi Polje ter 
pohvalil dosedanje delo in odzivnost 
Komunale Vodice. Obenem pa je iz-
postavil problem Telekoma povezan 
s pogostim izpadom interneta, za ka-
terega je želel čimprejšnjo rešitev. Žu-
pan mu je zatrdil, da bodo to pobudo 
poslali na Telekom. Podgoršek je od-
govoril Bogoviču na njegovo pobudo 
za pomoč občine, in sicer, da se boji, 
da bo občinski sklad za to premajhen. 
Občina bi po njegovem mnenju lahko 
prevzela zgolj svetovalno funkcijo z 
vidika iskanja rešitev znotraj obstoje-
čih ukrepov RS. 
Čebulja je zanimalo, zakaj ni bilo pri-
jav na razpis za gradnjo optičnega 
omrežja. Izrazil je mnenje, da se fa-
vorizira Telekom, ki pa očitno nima 
interesa vlagati drugod kot pa samo 
tam, kjer se gradi kanalizacija. To 
informacijo je dobil tudi od predstav-
nika Telekoma, ki mu je potrdil, da je 

možna izgradnja optičnega omrežja 
samo ob sočasni gradnji kanalizacije, 
kar pomeni, da bo morala občinska 
uprava nekaj narediti v tej smeri. Pri-
čakuje, da bo to razvidno že ob reba-
lansu proračuna.
Svetnik Jaka Šimnovec je predlagal 
vzpostavitev enkratne denarne po-
moči za študente na izmenjavah v tu-
jini. Opozoril je tudi na problematiko 
dronov na suburbanih območjih na-
selja Vodic, saj da preletavanje sose-
dovih dvorišč z možnostjo snemanja 
ni primerno. Z namenom ozaveščanja 
ljudi je za naš časopis predlagal pri-
spevek na to temo. Šimnovec je podal 
tudi pobudo za postavitev table na 
parkirišču ob začetku gozdnih cest 
na Rašico z namenom ozaveščanja 
tamkajšnjih pohodnikov in kolesar-
jev, da gre za vodovarstveno obmo-
čje. V bližini sta namreč Štefanov in 
Stržkov studenec, ki sodita v ožji var-
stveni pas. Rudi Kopač je izrazil željo 
krajanov vasi Zapoge, da se v novem 
naselju proti zahodnemu delu Zapog, 
ki je polno sprehajalcev in kolesarjev, 
uredi nasutje ceste ter postavi cestno 
ogledalo v Dornicah. Silva Kralj pa 
je predlagala boljšo označitev dosto-
pov do obljudenih sprehajalnih poti. 
Župan se je na koncu seje zahvalil za 
predloge in jih sprejel v proučitev.
Podroben zapis seje lahko preberete 
na spletni strani: www.vodice.si

 TANJA DOMINKO

Obdobje epidemije je vsak med 

nami doživljal na svoj način. Zani-

malo me je, kako so ga videli ob-

činski svetniki. Vse sem povabila, 

naj bralcem predstavijo svoj po-

gled, tisti, ki so se povabilu odzva-

Koronavirus in omejitveni ukrepi v očeh 
občinskih svetnikov

li, so večinoma zapisali, da je bila 

to preizkušnja za vse nas. Podrob-

neje preberite v nadaljevanju.

V času potrditve prvih zaznanih in še 
ne potrjenih okužb v Vodicah sem de-
lal na EU projektu v Bruslju. Ker imam 
prijatelje iz Italije (Francesca je sedaj 

pokojna), sem videl, po kateri poti lah-
ko zaide Slovenija, zato sem se hitro 
vrnil v Vodice, da bi videl, kako lahko 
pomagam na terenu. Od prihoda do-
mov se lotevam projektov na občinski, 
državni in evropski ravni. Cilj projek-
tov je pripraviti Evropo in Slovenijo za 
prihajajočo gospodarsko krizo, ki se 
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bo neizogibno razširila tudi v socialno 
krizo. To pa bomo občutili vsi. Kljub 
trenutnim razmeram nam je že uspelo 
izpeljati projekt za pralne maske, ka-
terega končni deležniki so vsi občani. 
Za drugi Evropski podjetniški projekt 
BRNoutID smo bili priznani s strani 
države RS in ga še nadaljujemo. Glede 
konca pandemije si ne morem privo-
ščiti optimizma, v gospodinjstvu smo 
trije v kritični skupini.

Tilen Jeraj

COVID-19 je korenito spremenil naša 
življenja, svoboda gibanja, ki nam je 
bila prej nekaj čisto samoumevnega, 
nam je bila najprej omejena z zaporami 
državnih mej in nato odvzeta s prepo-
vedjo prehoda občinskih mej. V petek, 
13. marca, nam je bilo jasno, da nasto-
pajo nam neznani, negotovi časi. Prvi 
teden je bil za našo štiričlansko druži-
no z dvema najstnikoma (13 in 15) zelo 
stresen. Doma smo si morali vzpostavi-
ti neki novi red in v naše življenje uvesti 
dnevno rutino. Časovnica, čas službe/
šolske obveznosti, kosila in prostega 
časa, nam je olajšala življenje doma. 
Dopoldnevi in del popoldneva so na-
menjeni delu od doma in šolskim obve-
znostim. Trudimo se, da se ne motimo 
preveč in kakšen dan nam celo uspe.
Največ težav in veliko slabe volje pri 
delu in šolanju od doma je povezanih 
s telekomunikacijami (analogne linije), 
ki so zelo počasne in občasno ne omo-
gočajo želenih povezav in sedaj si še bolj 
želimo optičnega omrežja.
Prva skrb otrok je bila, kako smo zalo-
ženi s hrano, kaj če je zmanjka v trgo-
vinah, ali bomo lačni ... Pomirjena sta 
bila, ko sem začela dnevno peči bagete 
(in jih še vedno) z vedenjem, da imamo 
na voljo vodiški mlin, ki nas oskrbuje z 
vso potrebno moko. Zapora občinskih 
mej nas je prostorsko zelo omejila tudi 
glede oskrbe z osnovnimi življenjskimi 
dobrinami, saj smo razvajeni z velikimi 
trgovskimi centri z neomejeno ponud-
bo, zdaj pa smo bili primorani koristiti 
ponudbo, ki nam je bila na voljo, in nam 
nič ni manjkalo. Prvo doživetje obiska 

večje trgovine po več kot enem mesecu 
ni bilo razveseljivo, gneča in ogromna 
potrata časa. Ni kaj, ni je čez malo trgo-
vino, kjer imaš vse pri roki in zaključiš 
nakup v 15 minutah.
Delo od doma ni enostavno, zaradi sla-
bih internetnih povezav delo poteka 
bistveno počasneje, določenih zadev 
ne morem obravnavati, ker je doku-
mentacija v podjetju. Zaposlena sem 
v Nepremičninskem skladu PIZ, d. o. 
o., ki oddaja po Sloveniji več kot 3000 
stanovanjskih enot starejšim osebam, 
ki so jih ukrepi v zvezi s COVID-19 še 
posebej prizadeli, ker so bili primora-
ni k skoraj popolni izolaciji. Prej so se 
srečevali v trgovini, pred bloki, v parku, 
na hodniku, naenkrat jim je bilo to vse 
odvzeto in so bili primorani na bivanje 
med štirimi stenami, na popolno osa-
mo. Trudila sem se, da sem bila na voljo 
našim najemnikom tudi za pogovor, da 
smo v tem času izvajali odprave okvar 
v stanovanjih. Zelo vesela sem bila, da 
nam je ob pomoči upravnika uspela na-
stanitev dveh prosilcev v stanovanji, ki 
sta v teh časih ostala brez stanovanja.
Čas COVID-19 nam je v naša življenja 
vnesel zavedanje, da svoboda ni nekaj 
samoumevnega, izolacijo od svojcev in 
prijateljev, načrtujemo samo za nekaj 
dni naprej, tesnobo, kako bo naprej … 
Vnesel je tudi določene pozitivne spre-
membe v naša življenja, več se pogovar-
jamo, popoldneve in vikende preživlja-
mo doma, obedujemo skupaj na vrtu, 
veselimo se sprehodov v naravo in od-
krivanja novih kolesarskih poti, manj 
in bolj premišljeno nakupujemo, veliko 
kuhamo in pečemo.
Otroci pogrešajo prijatelje, druženja in 
šolo kot ustanovo, ki omogoča socialne 
stike. Vesel dogodek je bil obisk prvega 
gimnastičnega treninga in višek mese-
ca vožnja v Ljubljano. Sama najbolj po-
grešam klepet s prijateljico ob dobrem 
obedu in kozarčku kaberneta sovinjo-
na.

Margareta Barle

V začetku epidemije je bilo vse videti 
precej zastrašujoče, saj smo imeli malo 

informacij. Tudi sam sem sredi marca 
preboleval neko virozo, k sreči ni bilo 
vročine.
Žgečkanje v grlu, nahod in slabo poču-
tje, tako da sem preventivno nekaj dni 
ostal doma. Kar naenkrat se ti v mislih 
porajajo takšne in drugačne misli, kaj 
pa, če je ...
Ukrepanje vlade RS in Občine Vodice 
se mi je zdelo pravilno, da smo si lahko 
zagotovili zaščitna sredstva, ter da je 
naš zdravstveni sistem zmogel reševa-
ti življenja tistih, ki so to potrebovali.
Mislim, da bomo v prihodnje zelo pre-
vidni in preventivni, da se izognemo 
ponovnemu valu okužb.
Ostanite zdravi.

Milan Čebulj

Ko sem iz medijev prvič slišala za koro-
no, je bila daleč proč in takrat si nisem 
predstavljala, da nas bo tako hitro in 
v takem obsegu dohitela. Najprej naše 
sosede, pa še takrat kar nisem verjela, 
da gre zares, hitro pa se je pojavil prvi 
primer tudi pri nas v Sloveniji. Potem 
pa zmeda, strogi higienski ukrepi, so-
cialna distanca, omejitev gibanja, delo 
od doma – panika. Takega načina dela 
nisem bila vajena. Pa smo ljudje tako 
kot narava prilagodljiva bitja. Čas 
korone je v meni prebudil paleto ob-
čutkov, od groze pred okužbo, strahu 
pred neznanim, skrbi za najbližje, pa 
tudi to, da sem se sprijaznila z nasta-
lo situacijo, spet uživala z družino za 
domačo mizo na delovni dan v času 
kosila, ves dan bila v njihovi družbi. 
V času pred korono, smo vsi hiteli po 
svojih obveznostih šolah, službah, to 
pa je bil čas, da smo se lahko ponovno 
povezali. Včasih sem uživala v samoti 
in takrat bila hvaležna za naravo, ki se 
v tem času odeva v vse odtenke zelene 
pomladi. V vsaki slabi stvari je nekaj 
dobrega in dobro sem v tem času v pol-
ni meri izkoristila.
Bodite lepo in ostanite zdravi!

Maja Drešar

Prvič v življenju se nas je večina znašla 
v izrednih razmerah, ki so korenito po-
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segle v naše navade. Praktično čez noč 
smo se znašli v vlogi statistov v ZF-sr-
hljivki. Pravi junaki so postali vsi tisti 
zaposleni v poklicih, ki so po krivici 
zapostavljeni.
Na ta način se je tudi pokazalo, kaj 
je v življenju zares pomembno. Med-
sebojno razumevanje in spoštovanje 
ter zmernost in preudarnost s previ-
dnostjo. Upam, da smo to doumeli in 
spoznali, kaj v življenju zares potrebu-
jemo. In da je to zelo malo.

Narava si je v tem kratkem času opo-
mogla do te mere, da nas bo še vedno 
razveseljevala s svojimi darovi. In za 
varovanje narave se bom tudi v priho-
dnje zavzemal osebno in kot predstav-
nik liste, ki jo zastopam.
Režiserji tega filma so morali v Slove-
niji čez noč prevzeti vajeti v roke in se 
spopasti s kriznimi razmerami. Upam, 
da prevladuje splošna ocena, da so to 
nalogo izpeljali z odliko, kar kažejo 
tudi mednarodne primerjave. Upam 

tudi, da se bodo nekateri znali pogle-
dati v ogledalo in priznati storjene na-
pake.
Sporočila, ki prihajajo z ulice, ne gre 
zanemarjati, a z navijaškim pristopom 
»naši so naredili to, vaši pa tisto«, se 
odmikamo od tega, kar sem uvodoma 
izpostavil, da je nujno - medsebojno 
razumevanje in spoznanje, da moramo 
skupaj premagati krizo.

Jaka Šimnovec

 OBČINSKA UPRAVA OBČINE VODICE

Župan Občine Vodice je dne 25. 

maja 2020 na spletni strani obja-

vil Poziv za zbiranje pobud za po-

delitev občinskih priznanj Občine 

Vodice. Občina Vodice podelju-

je priznanja zaslužnim občanom, 

skupinam občanov, društvom in 

drugim pravnim osebam za njiho-

ve dosežke na področju gospo-

darstva, znanosti, šolstva, kulture, 

športa, humanitarnega delovanja 

in na drugih področjih človeške 

ustvarjalnosti. Občina lahko pode-

li priznanje tudi drugim državlja-

nom Republike Slovenije in tujim 

državljanom.

Častni občan Občine Vodice

Naziv Častni občan Občine Vodice je 
najvišje priznanje občine, ki ga pode-
ljuje Občinski svet posameznikom za 
njihove izjemne dosežke ali dejanja, 
s katerimi so prispevali k razvoju in 
ugledu občine. Naziv Častni občan 
Občine Vodice se podeljuje pravi-
loma enkrat na štiri leta ob izteku 
mandata.

Poziv za zbiranje pobud  
za občinska priznanja

Plaketa Občine Vodice

Plaketo Občine Vodice podeli Občin-
ski svet Občine Vodice posamezni-
kom, skupinam občanov, društvom 
in drugim pravnim osebam za:
večletne uspehe in dosežke, s kateri-
mi povečujejo ugled občine na podro-
čjih gospodarstva, znanosti, šolstva, 
kulture, športa, humanitarnega de-
lovanja in na drugih področjih člove-
ške ustvarjalnosti, njihove izjemne 
enkratne dosežke trajnejšega pome-
na, delovne in druge jubileje.

Priznanje župana

Župan Občine Vodice podeljuje 
Priznanje župana zlasti učencem 
in dijakom, skupinam učencev ter 
dijakov ali mladoletnim članom dru-
štev in klubov občine Vodice za po-
sebne dosežke in uspehe na podro-
čju izobraževanja, kulture, znanosti, 
tehnike, ekologije in športa ter za 
dejanja, ki se odražajo v humanem 
odnosu do sovrstnikov in odraslih. 
Župan lahko podeli priznanje tudi 
drugim posameznikom, skupini 
posameznikov, društvom in drugim 

pravnim osebam za posamezne 
enkratne dosežke in uspehe.

Podaja pobude

Pobudo za podelitev priznanja lahko 
podajo posamezniki ali pravne osebe. 
Pobuda za priznanje Občine Vodice 
mora biti podana v pisni obliki, z na-
slednjo vsebino:

 y osnovni podatki o pobudniku 
(ime in priimek ali naziv pravne 
osebe, naslov, telefonska števil-
ka, elektronski naslov),

 y osnovni podatki o predlaga-
nem kandidatu (ime in priimek 
ali naziv pravne osebe, naslov 
oziroma drugi osnovni podatki),

 y obrazložitev in utemeljitev 
pobude za podelitev prizna-
nja ter dokumentacija, ki po-
trjuje navedbe v obrazložitvi 
(če obstaja).

Pobudo se vloži osebno ali pošlje po 
pošti na naslov Občina Vodice, Kopi-
tarjev trg 1, 1217 Vodice ali na elek-
tronski naslov obcina@vodice.si naj-
kasneje do vključno 31. 7. 2020.
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 OBČINSKA UPRAVA OBČINE VODICE

 OBČINA VODICE 

Na območju občine Vodice je zaznati, da nekateri la-

stniki zasebnih zemljišč ob občinskih cestah ne obre-

zujejo vegetacije in s tem, ko se vegetacija razrašča, 

ovira normalen prehod pešcev in vozil na občinskih 

cestah in pločnikih, prav tako pa je tudi ovirana pre-

glednost pri vključevanju na občinsko cesto.

Zakon o cestah (Uradni list RS, št. 109/10, 48/12, 
36/14 – odl. US, 46/15 in 10/18; v nadaljevanju ZCes-
1) v 1. odstavku 5. člena določa, da je prepovedano iz-
vajati ali opustiti kakršna koli dela na javni cesti, na 
zemljiščih ali na objektih ob javni cesti, ki bi lahko 
škodovala cesti ali ogrožala, ovirala ali zmanjševala 
varnost prometa na njej.

Pravilnik o rednem vzdrževanju javnih cest (Uradni 
list RS, št. 38/16) v 18. členu določa, da se na površi-
nah, ki so sestavni del ceste, vegetacija kosi, obrezuje 
in seka najmanj v takem obsegu, da sta zagotovljena 
prosti profil ceste in predpisana preglednost, da so vi-
dne in dostopne prometna signalizacija in prometna 
oprema ter cestne naprave in druge ureditve. Vzdrže-
vati je treba tudi cesti bližnja drevesa in druge zasadi-
tve, ki lahko ogrožajo cesto ali promet na njej. 

Pravilnik o projektiranju cest (Uradni list RS, št. 
91/05, 26/06, 109/10 – ZCes-1 in 36/18) v 4. odstavku 
48. določa, da je prosti profil pešcev višine 2,50 m, v 
70. členu pa določa, da je v območju površin, potreb-
nih za preglednost ceste dopustna zatravitev in zasa-
ditev grmovnic, katerih višina rasti ne presega 0,75 m.

ZCes-1 v 98. členu določa, da v območju nivojske ga 
križišča občinskih cest ali v območju cestnih priključ-
kov na občinsko cesto (pregledno polje) ter na notra-
njih straneh cestnih krivin (pregledna berma) ni do-
voljeno vzpostaviti kakršne koli vegetacije ali postavi-
ti objekte, naprave in druge predmete ter storiti kar-

Nadzor nad oviranjem preglednosti na 
občinskih cestah zaradi razraščanja vegetacije 
in posegov na cestišče v času oranja

koli drugega, kar bi oviralo preglednost cest, križišč 
ali priključkov.

Iz omenjene zakonodaje sledi:
• da je prepovedano postavljati ograje, zasaditi živo 

mejo, drevje, trte ali druge visoke nasade ali polj-
ščine, ki bi ovirale preglednost cestišča,

• da višina žive meje zaradi preglednosti ne sme 
presegati višine 75 cm od nivoja vozišča,

• da morajo biti drevesa, ki rastejo ob omejenih ce-
stah, obrezana tako, da je prosta višina nad cesto 
najmanj 4,5 m,

• da mora biti grmičevje ali drevje po širini obreza-
no najmanj do zunanjega roba bankine, kjer ban-
kine ob cestišču ni, pa najmanj 1 m od roba asfalta 
ceste oz. 0,25 m od roba pločnika.

8 številka 4, maj 2020



Občinska uprava sporoča

Lastniki oziroma uporabniki ze-
mljišč morajo ob cestišču občinske 
ceste redno porezati veje dreves, 
žive meje, trte ali drugih visokih 
nasadov ali poljščine, tako da ne 
segajo v cestni svet občinske ceste 
in ne poslabšujejo ali onemogoča-
jo preglednosti ali drugače ovirajo 
ali ogrožajo promet. Nadzor nad 
ustreznostjo vzdrževanja vegetaci-
je ob cestah (zagotavljanje svetlega 
profila ceste) in izvajanjem dru-
gih posegov v območju cest izvaja 
medobčinski inšpektorat in redar-
stvo, ki lahko v primeru ugotovlje-
nih nepravilnosti tudi ukrepa in 
izreče globo za ugotovljeno nepra-
vilnost. Prekrški, ki se nanašajo na 
obveznosti lastnikov nepremičnin 
ob cestiščih, se v skladu z Odlokom 
o občinskih cestah v občini Vodice 
(Uradno glasilo Občine Vodice, št. 
8/13, 10/16) kaznujejo z globo v 
višini 200 evrov za fizične in 2.000 
evrov za pravne osebe.

Opozarjamo, da je treba za vegeta-
cijo skrbeti skozi celo leto in skr-
beti, da je zagotovljeno minimalno 
polje preglednosti.

Pri oranju zemljišč morajo 
kmetje paziti, da ne onesnažijo 

in poškodujejo ceste ter da or-
jejo v primerni razdalji od roba 
cestnega sveta. 

V 5. členu ZCes-1 je določeno, da 
se ne sme orati na razdalji manj 
kot 4 metre od roba cestnega sve-
ta v pravokotni smeri na cesto ali 
na razdalji manj kot 1 meter od 
roba cestnega sveta vzporedno s 
cesto. Prav tako je prepovedano 
po cestišču vlačiti pluge, brane in 
drugo kmetijsko orodje ali tovor 
ter onesnaževati cesto. Zaradi ne-
upoštevanja pravilnih odmikov 
namreč prihaja pri oranju kmetij-
skih površin do poškodb bankin in 
vozišča. Orači obračajo traktorje s 

Začasni zbirni center Vodice je od 6. maja 2020 dalje za uporabnike odprt ob sredah med 13. in 16. uro ter ob 
sobotah med 9. in 12. uro (ob praznikih oz. dela prostih dneh je zbirni center zaprt). Do preklica na zbirnem 

centru Vodice še vedno ostajajo v veljavi ukrepi, povezani s preprečevanjem širjenja okužbe s COVID-19.
Katere odpadke zbirajo?

Oddaja odpadkov v zbirnem centru je za občane brezplačna, sprejemajo pa: kosovne odpadke, pohištveni les, ze-
leni odrez, plastično embalažo, ravno okensko steklo, kovine in kovinsko embalažo, odpadno električno in elek-

tronsko opremo, biološke odpadke, kartonsko embalažo in oblačila, obutev in tekstil.

Nov delovnik zbirnega centra

priključki na cestnem svetu, celo 
na asfaltnem vozišču, s čimer pri-
haja do poškodb bankin, razpoka-
nosti asfalta, posedanja roba cesti-
šča, hkrati pa tudi do onesnaženja 
cestišča z nanosom blata in zemlje. 
Orač oziroma voznik delovnega 
stroja je dolžan pred vključitvijo v 
promet, pnevmatike očistiti blata, 
zemlje in drugih snovi. 

S ciljem, da vsi skupaj pripomore-
mo k omenjeni varnosti na cestah 
ter zagotovimo ustrezno prevo-
znost na čistih cestah, vas prosimo 
za posluh in zgoraj opisano pravil-
no ravnanje, brez nepotrebnih in-
špekcijskih posredovanj.
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 MONIKA KUBELJ
 TINA KOSEC IN OSEBNI ARHIV 

 JURETA GRILCA

V prvih tednih epidemije je za do-

bro organizacijo in hitrim reagira-

njem stala cela vojska ljudi, ki so 

poskrbeli za pravočasno obvešča-

nje, za razkuževanje javnih prosto-

rov, za nadzor nad upoštevanjem 

državnih ukrepov ob koroni, za 

razdeljevanje mask in še. Kljub ne-

katerim primerom bolnih v občini 

lahko rečemo, da smo širjenje vi-

rusa uspešno zajezili tudi občani 

sami, saj smo lepo upoštevali na-

vodila. Ne nazadnje, kot so poja-

snili tudi na Občini, velikih kršitev 

omejitev ni bilo zaznati. Kako smo 

doživljali to obdobje, kaj vse je 

bilo storjenega in kako naprej? Za-

vedati se je treba, da je Covid-19 

med nami, da bomo morali z njim 

znati živeti in da še vedno veljajo 

določene omejitve. 

Strašljivo je bilo opazovati narašča-
joče število obolelih in umrlih ne 
samo v tujini, ampak tudi v sloven-
skih okvirih. 4. marca je bil zabele-
žen prvi uradni primer okužbe v Slo-
veniji. Iz dneva v dan so se reči zao-
strovale, stanje pa je od nas zahteva-
lo povsem drug tempo življenja. Vr-
ste čakajočih pred trgovino Bergant 
in Štacunco Mimi, pošto v Vodicah, 
bencinskim servisom, razkuževanje 
rok, obvezne maske in rokavice …, 
pa vendar vsi mirni in strpni. Župan 
Občine Vodice z zaposlenimi ter štab 
Civilne zaščite Občine Vodice so bili 
v stalnem stiku z zavodi, društvi 
ter drugimi državnimi in lokalnimi 
organizacijami, ki so evidentirali 

Hitra akcija, dostopnost informacij in pomoč 
občanom

različne potrebe občanov v času epi-
demije. Zagotovo se je v tej ‚nesreči‘ 
aktiviralo veliko ljudi, ki bodo ostali 
skriti, zato bi se v imenu uredniške-
ga odbora zahvalila slehernemu, ki 
je kakorkoli pripomogel in poskrbel 
za druge. 
Dva meseca trdega dela štaba CZ
Občine Vodice so se hitro odzvale. 
Že 13. marca je bila sklicana seja 
štaba Civilne zaščite Občine Vodice, 
ki se je aktiviral v svoji nameri po-
moči občanom in izvajanju vseh po-
trebnih ukrepov, ki jih je narekovala 
epidemija. Na seji občinskega sveta 
v začetku maja je poveljnik štaba CZ 
Občine Vodice Miha Bergant poja-
snil, da so od potrditve prve okužbe 
primera koronavirusa v Sloveniji re-
dno izvajali vse naloge iz pristojnosti 
za zmanjševanje okužb. Na razmere 
so se odzvali z veliko mero resnosti 
in previdnosti. Poleg tega si je štab 
skupaj z Občino Vodice in Javnim 

podjetjem Komunala Vodice ves čas 
prizadeval, da bi občani prejemali 
verodostojne informacije in napotke 
pri spopadanju z virusom. Kot je na 
seji potrdil Bergant, so bili ves čas 
tudi v stiku z lokalnimi društvi in 
organizacijami, ki so beležili vse po-
trebe in vprašanja občanov v zvezi z 
epidemijo. Seveda je štab upravičen-
cem z državnega seznama redno za-
gotavljal vso zaščitno opremo. Ma-
ske pa smo prejeli tudi občani. 
Po občinski objavi poziva prosto-
voljcem k izdelavi zaščitnih pralnih 
mask za zasebno uporabo občanov je 
štab prejel ponudbe okoli 20 prosto-
voljcev za izdelavo mask. Nekateri 
ne želijo biti imenovani, zato na tem 
mestu dodajam, da njihovo delo ne 
bo ostalo spregledano in da so bili 
zlasti starejši mask, ki so jih prejeli, 
zelo veseli. To je tista medsebojna 
pomoč, solidarnost lokalne skupno-
sti, ki za svoje dejanje ne pričakuje 
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medalj, ampak je dobro delo samo 
po sebi. Nemogoče je našteti vse de-
javnosti, vse razdeljene maske in vso 
pomoč v tem obdobju v lokalnem 
časopisu, poleg tega so vse datum-
sko označene podrobnosti na voljo 
občanom na spletu; omenili bi le še, 
da je bilo poleg nabavljene opreme s 
strani občine in prostovoljnega dela 
nekaj tudi donacij: Seti d. o. o., Hren 
Romana, MBC d. o. o., Tilen Jeraj, 
Simon Kralj s. p., Borut Gosar s. p., 
Balet d. o. o. Do dneva priprave član-
ka je bilo razdeljenih skoraj 3400 
mask za enkratno uporabo, 2000 
tisoč kirurških mask, 3300 pralnih 
rokavic, nekaj zaščitne opreme pa je 
še na zalogi. »Štab CZ Občine Vodice 
je v kriznem času deloval odlično in 
še deluje odlično. Nesebično so po-
magali prav vsi, ki smo jih prosili za 
pomoč. Delo je bilo zaradi omejitev 
težko in tvegano. Tvegano zaradi 
možnosti okužb. V času, ko je veči-
na prebivalcev, kot še nikoli, bolj ali 
manj čas preživljala za štirimi ste-
nami, smo skrbeli za zaščito igrišč, 
objektov, raznos obvestil, dobavo in 
razdeljevanje opreme ipd. Skratka 
tedni v »izolaciji« so bili za CZ Obči-
ne Vodice delovni. Zahvala vsem, ki 
so kakorkoli pomagali in še pomaga-
jo,« je izjavil Miha Bergant, poveljnik 
CZ Občine Vodice.
Natalija Rus, nekdanja urednica 
Kopitarjevega glasa, je zelo aktivno 
sodelovala pri šivanju mask. »Rav-
no sem doma okrevala po operaciji 
kolka in me je zaradi informacij o 
virusu v svetu in pandemiji, ki se je 
širila, kar malo grabila panika. Kot 
nekdo, ki mu je močno padel imun-
ski sistem, sem bila preplašena in 
sem sama pri sebi sklenila, da je tre-
ba poskrbeti za maske. Imela sem 
tudi dovolj časa, zato sem pri start-

-up podjetju Katapult naročila ma-
terial, naredila maske za domače in 
to objavila na FB. Slednje je opazil 
občinski svetnik Tilen Jeraj, me kon-
taktiral in vprašal, ali bi jih zašila še 
za občinske potrebe. Čas sem imela, 
voljo tudi, tako da sem jih naredila 
okoli 150. Kolikor mi je zdravje do-
puščalo.«
Obveščanje po vseh kanalih
Občinska uprava je v teh tednih 
skupaj s štabom Civilne zaščite trdo 
delala, da so vsi občani dobili vse 
potrebne informacije v zvezi z vi-
rusom, omejitvami, navodili. Mar-
sikateri občan, zlasti starejši, je bil 
nemalo v skrbeh zaradi razmer, v 
katerih smo se znašli. Verjamem, da 
ga ni bilo prebivalca v občini, da ne 
bi bil tako ali drugače seznanjen s 
stanjem, saj smo o novostih in sta-
tistikah lahko brali na spletni strani 
občine, občinskem časopisu in pre-
jemali informativne letake celo na 
domove. Uspešna komunikacija je v 
času sprememb in nepredvidljivih 

situacij izjemno pomembna za vse: 
poslovanje firm, delovanje države, 
občin in normalno življenje ljudi.
Zadnje dni aprila smo se vsi razve-
selili obvestila o odpravi prepovedi 
gibanja zunaj občinskih meja in le 
upamo, da bo tako ostalo, razen če 
se ne ponovi kakšen drugi ali tretji 
val epidemije. Ob tem pa je treba iz-
postaviti, da še naprej velja začasna 
splošna omejitev zbiranja ljudi na 
javnih krajih in mestih v vsej Re-
publiki Sloveniji, zato se še naprej 
obnašajmo odgovorno in samozašči-
tno. Z 11. majem se je po običajnem 
urniku odprla knjižnica v Vodicah, 
od srede, 6. maja, dalje je na primer 
začasni zbirni center za ločeno zbi-
ranje odpadkov Vodice odprt po no-
vem urniku. Odpadke iz gospodinj-
stev bomo tako sprejemali takole: 
ob sredah med 13. in 16. uro ter ob 
sobotah med 9. in 12. uro. Prilagojen 
način delovanja začasnega zbirnega 
centra zaradi preprečevanja širjenja 
okužbe COVID-19 ostaja nespreme-
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njen. Da smo ga pogrešali, se je po-
kazalo takoj po ponovnem odprtju. 
Teh novosti je lahko kar nekaj, zato, 
če le imate možnost, obiščite občin-
sko spletno stran in sledite prispev-
kom.
V vrtcu ves čas v pripravljenosti
Kako je potekalo komuniciranje z 
otroki, starši in ali so tudi v vrtcu 
uporabljali digitalne kanale, smo 
povprašali ravnateljico vrtca Škra-
tek Svit Vodice, Hedviko Rosulnik: 
»Ko so se zaradi epidemije zaprla 
vrata vrtca, je zaživela spletna stran 
(https://www.vrtec-vodice.si). Takoj 
smo objavili animacijo, ki otrokom 
pojasnjuje koronavirus, primerno 
vedenje, na otrokom razumljiv na-
čin. Posamezne vzgojiteljice so za 
starše pripravljale različne predloge 
za domače dejavnosti, z različnih 
vzgojnih področjih. Prispevke vzgo-
jiteljic smo sprotno objavljali na naši 
spletni strani. Objavili smo različna 
gradiva, posnetke, predloge, tudi 
za NTC učenje, gradivo za zgodnje 
učenje angleščine, ki se sicer izvaja 
v našem vrtcu. Predlogov za dejav-
nosti je bilo veliko, večina je bila 
avtorskih. Koliko so jih starši upora-
bljali, ne vem. Zavedam se, da so bili 
starši v tem času zelo obremenjeni, 
posebej tisi, ki imajo v družini še šo-
loobvezne otoke in obveznost dela 
od doma. Vem, da so starši dobro 
poskrbeli za svoje otroke in se držali 
pravil. Sedaj si vsi, zaposleni, starši 
in otroci želimo, da se otroci čim prej 
vrnejo v vrtec. Vzgojiteljice in delavci 
vrtca se že veselimo srečanja. Otroke 
smo želeli v času karantene razvese-
liti, zato smo jim pred velikonočnimi 
prazniki na dom poslali praznične 
čokoladice, pred majskimi prazniki 
pa še pozdrave z razglednico vrtca, z 
znaki posameznih skupin. Vzgojite-

ljice so starše nagovorile tudi preko 
E-Asistenta.«
V domači karanteni so vzgojiteljice in 
tehnične delavke vrtca iz občine Vo-
dice izdelale 3.500 mask iz materiala 
airland. Ena izmed vzgojiteljic je ši-
vala maske za potrebe CZ Občine Vo-
dice, hišnik je v tem obdobju opravil 
različna vzdrževalna dela, predvsem 
na igrišču centralnega vrtca. 
Na vprašanje, kako si predstavljajo 
nov način dela v vrtcih, je ravnatelji-
ca odgovorila, da se bodo v skladu z 
danimi navodili pripravili za ponov-
no odprtje vrtca, napovedano sicer za 
v ponedeljek, 18. maja. »Vrtce bomo 
pred odprtjem ponovno temeljito oči-
stili in še poostrili higieno, čiščenje, 
pripravili ustrezno organizacijo dela, 
protokole ravnanja. V tem trenutku 
ravnatelji ne vemo, kakšna bodo na-
vodila, koliko otrok bo lahko v sku-
pini, kakšni bodo kriteriji, kdo gre 
lahko v vrtec, kdo ostane v domačem 
varstvu. Dela se ne bojimo, zavedamo 
se odgovornosti. Sama se najbolj bo-
jim, da bo treba otroke zaradi omeje-
nega števila otrok v skupini zavrača-
ti. Predvidevam, da bo nekaj otrok po 
želji staršev še nekaj časa ostalo v do-
mačem varstvu. Sama si želim, da bi 
se vrata vrtca ob upoštevanju pravil 
odprla čim bolj na široko in da so pra-
vila jasna, predvsem, kdo od otrok ne 
more v vrtec. Otroci se bodo družili 
na prostem, igriščih, zato bo potreb-
na čim prejšnja normalizacija. Majh-
ni otroci ne morejo upoštevati varno-
stnih razdalj, prav tako potrebujejo 
naročje in toplo roko. Seveda bo delo 
v vrtcu prilagojeno razmeram. V vrt-
cu bodo lahko le popolnoma zdravi 
otroci. Delovanje vrtca je bistvenega 
pomena za delovanje celotne druž-
be, saj le tako lahko starši opravljajo 
svoje delo. Dobro je, da majhni otro-

ci zbolevajo le za blago obliko covi-
da-19. Upam, da bo epidemiološka 
situacija ugodna in bodo vrtci lahko 
normalno delovali, podobno kot na 
Švedskem, kjer živi mlajša hči. Vrtci 
so odprti ves čas. Zavedam se, da so 
mnenja različna, upoštevati je treba 
stroko, saj nihče ne ve, kaj nas čaka.«
Šola pred velikim izzivom
Virus je tudi šolam naložil precejšnji 
izziv. Ravnatelja OŠ Vodice Jureta 
Grilca smo prosili za pregled dogaja-
nja, za vpogled v prihodnost. »V petek, 
13. marca 2020, smo se v OŠ Vodice 
na hitro sklicanem sestanku učitelj-
skega zbora v času glavnega odmora 
odločili, da s ponedeljkom, 16. marca, 
začnemo z izobraževanjem na dalja-
vo. Ker smo si učitelji že pred leti izde-
lali osebne (razredne) spletne strani 
v Google Sites, je padla odločitev, da 
dnevno objavljamo učno vsebino na 
spletnih straneh. Učiteljice prvega in 
deloma drugega triletja pa so s starši 
učencev navezale stike preko e-pošte 
in na ta način pošiljale učno gradivo 
in vsa potrebna navodila. Menim, da 

12 številka 4, maj 2020



Osrednji članek

smo se v danih razmerah dobro zna-
šli in nismo izgubili niti enega učnega 
dneva. Po desetih delovnih dneh izo-
braževanja na daljavo je ob sugestijah 
nekaterih staršev padla odločitev, da 
bi začeli izvajati pouk na daljavo tudi 
v obliki videokonferenc. Posamezni 
učitelji so preizkusili aplikacijo Zoom, 
na pobudo učiteljice matematike in 
fizike, gospe Klavdije Cof Mlinšek in 
njenega moža, gospoda Matjaža Cofa. 
V petek, 27. marca, po smo se moja 
malenkost in prej omenjena dva odlo-
čili, da vzpostavimo pouk v obliki vi-
deokonferenc preko aplikacije Micro-
soft Teams. Kot učitelj ene od skupin 
matematike v 9. razredu moram reči, 
da je bil odziv učencev izjemen. Take 
zbranosti, zavzetosti in zanimanja 
zares nisem pričakoval. Osebno se 
mi zdi pouk na daljavo v obliki vi-
deokonferenc primeren za učence 
predmetne stopnje, zlasti za zadnje 
triletje. Da pa so učenci lahko sledili 
pouku v obliki videokonferenc, je bilo 
treba vsem zagotoviti ustrezne raču-
nalnike. Na šolo je prišlo 11 prošenj, 
ki smo jih skupaj z občinskim štabom 
Civilne zaščite in Občino Vodice tudi 
realizirali. Menim, da so se vse moje 
sodelavke in sodelavci močno potru-
dili ter na najboljši način učenkam in 
učencem posredovali najrazličnejše 
snovi, ki so jo v večini primerov dobro 
usvojili. Vsekakor pa je treba pouda-
riti, da je izobraževanje v šolskih pro-
storih zagotovo težko nadomestljivo 
še s tako sodobno tehnologijo.«
V času priprave članka smo bili tik 
pred ponovnim odprtjem šole. »Vse-
kakor je bila ves ta čas moja največja 
želja, da se v šolske prostore vrnejo 
vsi učenci in da šolsko leto zaključi-
mo na utečen način. A, žal, je stroka 
presodila, da razmere ne dopuščajo 
vrnitve v celoti. Razumljivo je, da so 

šole odprle vrata za najmlajše učence, 
saj številni starši začenjajo s službami 
in so se začele pojavljati težave z var-
stvom. Učencev, ki so mlajši od 8 let, 
pa ni mogoče puščati samih doma od 
6.30 pa vsaj do 15.30. Izvajanje vseh 
šolskih dejavnosti pa bo zelo oteženo, 
saj so ukrepi, ki jih je predpisal NIJZ, 
dokaj ostri,« je pojasnil ravnatelj šole. 
Strahovi, skrbi, pomisleki? Kaj 
bo jeseni? 
»Največji strah, ki se človeku po do-
brih dveh mesecih, odkar so bili 
učenci nazadnje v šoli, porodi, je, 
da morda čisto vsi učenci doma niso 
imeli pogojev za optimalno delo 
(tehničnih, socialnih). Morda za ob-
čino Vodice in učence naše šole na-
slednje dejstvo ne velja, a ravnatelji 
kar nekaj šol so mi potožili, da so 
bili nekateri njihovi učenci ob edini 
topli obrok, premnogi tudi ob prepo-
trebno varnost. Ob odprtju šole pa 
je moj največji pomislek, kako pri-
čakovati od otrok, da se bodo držali 
na distanci. Zdi se mi nemogoče. Če 
bomo dobro poskrbeli za osebno hi-
gieno in če se bomo izolirali iz druž-
be v primeru, če slučajno zbolimo, 

mislim, da smo na dobri poti, da 
koronavirus počasi zvodeni. Verje-
tno nam bo pri tem pomagala tudi 
narava. Želim si, da nas 1. septem-
bra, ko bodo vzgojno-izobraževalne 
ustanove odprle vrata in se bo začelo 
šolsko leto 2020/21, ne zajame drugi 
val okužbe s koronavirusom. Mnenja 
strokovnjakov so deljena. Naj zaklju-
čim pozitivno. Menim, da so za nami 
najhujši tedni, in upam, da smo na 
poti iz globokega brezna. Želim si, 
da se šolsko leto začne z našim tra-
dicionalnim sprejemom prvošolcev 
in letno šolo v naravi, ki se je bodoči 
četrtošolci prav gotovo zelo veselijo. 
Poletne počitnice naj nas napolnijo z 
energijo, tako da bomo jeseni s polno 
močjo začeli usvajati nova znanja, s 
katerimi bomo sposobni premagova-
ti problemi prve polovice leta 2020, 
ki so nam zagotovo velika življenjska 
lekcija.« Za zaključek naj opozorimo, 
da za zdaj še velja prepoved zbiranja 
večjega števila ljudi na javnih povr-
šinah. Ostanite samozaščitni. Toplo 
svetujemo – upoštevajte vsa navodi-
la, saj so izrečena z namenom.
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Osrednji članek

Kdo pa so vse člani CZ Vodice? Poveljnik Miha Bergant, namestnik po-
veljnika Matjaž Letnar, člani Jože Pavlič, Klemen Dolenc, Anton Zmrzlikar, 
dr. Jurij Marenče, Štefan Kunstelj, Andrej Kralj, dr. Vlasta Kunaver, Matjaž 
Kavka, Žiga Janežič, župan Aco Franc Šuštar, Matjaž Gorčan, Kaja Zupanek 
in skrbnik načrtov Rado Čuk.

Spoštovane občanke in občani, z vašo odgovorno držo, solidarnostjo ter 
doslednim spoštovanjem državnih in občinskih navodil ste v preteklih te-
dnih pripomogli k uspešni zajezitvi širjenja okužbe COVID-19 v Sloveniji, 

zato smo večino sprejetih ukrepov v naši občini že odpravili. Iskreno se vam 
zahvaljujem za upoštevanje ukrepov in za pomoč, ki ste nam jo izkazali v 

preteklih mesecih. 
Skupaj s poveljnikom štaba Civilne zaščite Občine Vodice, Mihom Ber-

gantom, se zahvaljujem vsem članom občinskega štaba Civilne zaščite za 
požrtvovalno in zanesljivo delo pri spopadanju z epidemijo. Zahvaljujem se 
tudi vsem nepogrešljivim in srčnim delavcem, ki ste kljub povečanemu tve-
ganju z okužbo nesebično izvajali svoje naloge, da je življenje teklo kolikor 
toliko normalno. Iskrena hvala vsem zdravnikom in drugim zdravstvenim 
delavcem, policistom, gasilcem, trgovcem, poštarjem, kmetom, komunal-

nim in upravnim delavcem, zaposlenim v šolah, vrtcih, lekarnah, domovih 
za starejše in drugih organizacijah. Posebna zahvala je namenjena tudi 

občankam in občanom, vsem prostovoljcem, ki ste v preteklih tednih poma-
gali z izdelavo pralnih zaščitnih obraznih mask, ki so bile poslane na vsa 

gospodinjstva. Prav tako ne bi zmogli brez pomoči občinskih upokojenskih 
društev, vrtca, šole, donatorjev, podjetij, Župnijske karitas Vodice, Javnega 

podjetja Komunala Vodice, d. o. o., ter vseh drugih posameznikov, ki ste 
poleg zaščitne opreme nudili tudi socialno oporo ljudem.

Iskrena hvala vsem za upoštevanje sprejetih ukrepov in za vaš vloženi trud.
Župan Aco Franc Šuštar
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Intervju

Brata Pipan, z ramo ob rami od Skaručne do 
oblakov in nazaj

 TANJA DOMINKO

 ARHIV PODJETJA XLAB

Gregor Pipan in njegov štiri leta 

mlajši brat Damjan sta že od malih 

nog raziskovalca, že kot otroka sta 

marsikaj »natuhtala«. Njuna želja 

po znanju in raziskovanju ter njun 

večni zakaj in kako sta ju odlično 

vodila tudi skozi izobraževanje, 

najprej na Gimnazijo Bežigrad, 

nato na Fakulteto za elektrotehni-

ko in računalništvo, toda denimo 

Damjanu to ni bilo dovolj in je na 

hitro vpisal še Fakulteto za mate-

matiko in fiziko, ki pa jo je tik pred 

ciljem opustil. Gregor je deloval 

na Institutu Jožef Stefan, nato pa 

sta skupaj šla na svoje. In uspela.

Kot otroci smo se dosti družili, 
resda ne veliko govorili, z dekleti 
se pač fantje nimajo o čem pogo-
varjati ;), a vendar sem njuno pot 
vsa ta leta s ponosom spremljala 
od daleč. Zdaj sta že nekaj let oba 
ključna člena podjetja XLAB, ki 
sta ga tudi soustanovila, z njim 
pa orala ledino na področju ra-
čunalništva v oblaku, ki je v času 
epidemije marsikateremu podje-
tju omogočilo delo od doma. 

Kako se vidva spominjata svojega 

otroštva, je bil kakšen ključen tre-

nutek, ki je določil vajino pot? 

D: Računalnik je bil pri nas že od ma-
lih nog in ta binarni pogled se mi je 
zdel resnično privlačen. Z njim sem 
lahko gradil čisto svoje male svetove. 
Najprej igrice za izobraževalne na-
mene … mojo prvo igrico je takratna 
TV Slo objavila, ko sem imel petnajst 

let. Potem pa se je to logično nada-
ljevalo.

Vem, da sta se oba kot osnovnošol-

ca podala tudi v športne vode, tre-

nirala smučanje, je bila vztrajnost 

pri treningih pomembna za vztraj-

nost pri poslu? 

G: Vztrajnost, predvsem pa discipli-
na, pogled na svet, osredotočenje na 
pot do cilja – to ti da šport. Potem pa 
potrebuješ še znanje in kanček (ali 
celo dva) sreče. 

Kot brata sta sodelavca, doma sta 

soseda, skoraj ves čas skupaj, če 

odmislimo čas, ki ga namenita dru-

žini. Je zato težje sodelovati v po-

slu ali poseben privilegij?

D in G: Oboje, odvisno od dneva. 
Doma se to super obnese, lepo je 
imeti dobre sosede – sploh nama je 
všeč, ker so otroci zelo povezani in 
res veliko časa preživijo skupaj. Tudi 
v poslu je dejansko največkrat privi-
legij – v bistvu je XLAB sestavljen iz 
različnih enot. Najini vlogi sta posle-
dično zelo jasni in tudi precej ločeni. 

Damjan vodi ISL-Online, oddelek, ki 
se ukvarja s programom za dostop do 
oddaljenih namizij. V teh letih smo 
ga razvili s sodelavci in naše storitve 
uporabljajo stranke po vsem svetu. 
Gregor pa dela v Researchu, torej na 
raziskavah ter razvoju novih stori-
tev.

Kdo je generator idej, pobudnik, 

kdo izpelje in kdo najbolj trmari?

Oba sva dobra v vsem naštetem, 
sploh v trmarjenju. 

XLAB je podjetje, ki je bilo ustano-

vljeno leta 2001, Gregor, tedaj si 

imel 28 let, Damjan 23 let. Kaj je bil 

glavni vznik, da sta šla na to pot? 

Ideja, da z nekaj prijatelji ustanoviva 
XLAB, je bila uresničitev želje, da na-
redimo nekaj čisto svojega – in to po 
svoje. To je tisto trmarjenje …

Ste eden izmed vodilnih ponudni-

kov računalništva v oblaku v regiji. 

V predstavitvi na spletni strani ste 

zapisali, da se ukvarjate z razvojem 

programske opreme in raziskavami 

Damjan Pipan Gregor Pipan
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Intervju

na področju računalništva v obla-

ku, oddaljenega dostopa, kibernet-

ske varnosti, interneta stvari, po-

datkovne analitike in vizualizacije. 

Koliko je zaposlenih in kako izbira-

te kadre? Je ključen valilnik še ve-

dno fakulteta za računalništvo, jih 

najdete tudi na tujem?

XLAB ima tri osnovne sestavine: 
močno raziskovalno enoto – XLAB 
Research, XLAB ISL Online za dostop 
oddaljenih namizij in XLAB Medic, 
napredne rešitve, ki jih uporabljajo 
medicinski strokovnjaki in reševalne 
službe po vsem svetu. Strežnike ima-
mo v več kot 100 podatkovnih cen-
trih po vsem svetu.
Skupaj imamo okrog 100 zaposlenih, 
zelo različnih profilov. Pomembno se 
nama zdi, da imajo ljudje željo in spo-
sobnost učenja, povezovanja znanj in 
hitrega prilagajanja. Svet se namreč 
kar hitro vrti in spreminja. Mi se mo-
ramo z njim.

Kako skrbite za razvoj kadrov, z za-

poslitvijo se zgodba še ne konča, 

ampak začne, kakšna je karierna 

pot pri vas?

Ja, pri nas gredo skozi poseben sis-
tem dodatnega šolanja pod mentor-
stvom (120 ur Akademije), potem pa 

po korakih postajajo vedno bolj po-
memben člen verige. 

V vseh teh letih ste namreč prejeli 

tudi številna priznanja, s strani GZS 

za izjemne podjetniške dosežke, 

dvakrat nagrado Zlata nit, prizna-

nje Srebrna gazela za najhitreje 

rastoče podjetje, da številnih pri-

znanj na strokovnem področju niti 

ne omenjamo. Na katerega sta naj-

bolj ponosna? 

Največ pomeni, ko so ljudje po sve-
tu zadovoljni z našo storitvijo in re-
šitvijo. To pomeni, da smo ustvarili 
nekaj, kar več sto tisočim pomaga pri 
uresničevanju njihovih ciljev. Vseka-
kor pa nikoli ne podcenjujemo vloge 
zaposlenih in celotne ekipe, ki omo-
goča, da lahko ponujamo kvalitetno 
storitev.

Podjetje ima sedež v Sloveniji, pi-

sarne pa tudi v Švici, Veliki Britani-

ji in ZDA. To so zahtevni trgi, kako 

delujete tam oz. je kakšna zanimiva 

izkušnja? 

D: XLAB je zelo prisoten tudi na azij-
skih trgih, sploh na Japonskem. To 
je meni osebno predstavljajo največji 
kulturno-poslovni izziv. Začelo se 
je že pred … mislim, da petnajstimi 

leti. Dobili smo priložnost, ko je slo-
venska vlada navezala gospodarske 
stike. Od tu dalje je bilo nenehno 
učenje – njihova veličastna starodav-
na kultura, stroga pravila, družbene 
norme, spoštovanje, zanesljivost, de-
lavnost … Vse to je oblikovalo tudi 
nas, vzpostavila so se prava prijatelj-
stva in doživeli smo marsikaj … Tudi 
vzpon na goro Fuji, najvišjo goro 
Japonske, ki se dviguje skoraj 3.800 
m nad morjem. Vsak trg je drugačen 
in odpira nove razglede in kulture in 
prinaša nova prilagajanja.
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V času epidemije je bil oddaljen do-

stop nuja za vse nas, ki smo delali 

od doma, in za vse otroke in mlade, 

ki so se izobraževali na daljavo. Ko-

liko ste bili vi vpeti v dogajanje in 

kaj bi rekla o Sloveniji in njeni razvi-

tosti na tem področju?

Naš produkt ni bil zasnovan za šole, 
zato ISL niso uporabljali za šolska 
izobraževanja na daljavo, bi pa po-
hvalil OŠ Vodice. Bili so hitro odziv-
ni, prilagodljivi in so znali izbrati 
pravi pristop in orodja za realizacijo. 
Po naših domačih izkušnjah (midva 
imava pet otrok v vseh treh triadah) 
so izbrali primerne pristope za vse 
starostne skupine. 
XLAB preko sistema ISL ONLINE 
že sicer omogoča delo na daljavo za 
javno upravo v Sloveniji, v času koro-
nakrize pa smo omogočili dodatnih 
10.000 delovnih mest od doma in po-
magali, da so glavne storitve v državi 
nemoteno tekle. 
Podobno je bilo v Španiji in drugod v 
Evropi, najbolj pa so bile na preizku-
šnji naše kapacitete na Japonskem. 
Tam smo vodilni v branži glede do-

stopa do oddaljenih računalnikov, 
potrebe pa so se v zadnjih dveh me-
secih povečale za petkrat. Bilo je kar 
nekaj neprespanih noči … 

Katere vrednote si želita prenesti 

na svoje otroke? In če primerjata 

izo braževanje nekdaj in danes, se 

je veliko spremenilo?

Vsak starš si želi vzgojiti srečne otro-
ke, vsak otrok pa za srečo potrebuje 
nekaj drugega. Učiva jih, naj pred-
vsem zaupajo vase, da se je za po-
membne cilje vredno boriti in da je 
na poti vedno treba skrbeti tudi za 
ljudi okrog sebe. 
D: Šola je eden od stebrov vzgoje (po-
leg družine, seveda). Še vedno se mi 

zdi, da sta v končni fazi ključna vloga 
in avtoriteta učitelja, posameznika. 
Vsi smo imeli na poti učitelje in men-
torje, ki so nas navdihovali in (so)
oblikovali. Verjamem, da danes ni 
nič drugače, čeprav se zdi, da je svet 
zaradi globalizacije postal manjši. 

Nauk korone po vajino? 

S tleskom prstov se lahko življenje 
povsem obrne na glavo. Predsednik 
podjetja Oceanbridge (naš poslovni 
partner na Japonskem), Akira Na-
kada, ima filozofijo za uravnoteženo 
življenje: čas zase, družino in karie-
ro lahko v ravnovesju ohranja edino 
dobro zdravje. To je obdobje korone 
lepo potrdilo. 
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Društveni utrip

zamisli skupaj prvič sklical nas mla-
de, predstavil nam je vsebino komedije 
»ZAMOTANA SNUBITEV« in mi smo 
z velikim navdušenjem sprejeli vloge, ki 
nam jih je razdelil takole: Bendova Anica 
– študentka Flora, Zupanov France – oče 
Flore, Mežnarjev Hinko – oče Tilke, An-
drejovčeva Mici – starejša gospa in še ne-
kaj stranskih vlog. Bilo je nekaj prizorov, 
ki jih je doživeto uprizoril Hinko, z njim 
vred pa smo sodelovali vsi, je bilo toliko 
smeha in ploskanja, da še danes dobro 
vem, kako prijetno je bilo odigrati prvo 
vlogo v mojem življenju. Bil je to silvestr-
ski večer 1950.«
Potem so postavili na oder še predsta-
ve: OH, TA POLONA, za dan žena 8. 
3. 1952, v kateri nastopajo samo žen-
ske, bilo je veliko smeha. Režiral je 

 SIMONA ŽEBOVEC
 ARHIV GODBE VODICE

Letošnja tradicionalna prvomajska 

budnica je potekala le na simbolni 

ravni, s predvajanjem koračnic po 

zvočniku, a veselje je ostalo, ena-

ko kot vsa leta prej, neizmerno. 

Udeležili smo se je štirje godbe-

niki, ki smo že navsezgodaj zjutraj 

z gasilskim vozilom PGD Vodice 

prebudili občane, ki živijo v nepo-

sredni bližini cerkve sv. Marjete. 

Pot smo nadaljevali po vsakoletni 
trasi z zaključkom na parkirišču Klu-
ba Kubu. Nikogar od občanov glasba, 
predvajana na nekoliko drugačen na-
čin, ni motila, veseli so bili le, da se 
je praznik dela in prebujanja z godbo, 
kljub razmeram, ohranil. 

Glasba tokrat le po zvočniku, a veselje …

 DARJA KOSEC
 ARHIV TD VODICE

V prejšnji izdaji Kopitarjevega 

glasa smo objavili, bolj za poku-

šino, dve stari fotografiji, ker jih 

nismo imeli možnosti razstaviti 

na naši velikonočni razstavi, bili 

pa sta tako zanimivi in kar škoda 

bi bilo, da potonejo taki posnetki 

v pozabo, ker s seboj nosijo šte-

vilne zgodbe naših ljudi, ki so jih 

doživljali nekoč. Razveselili smo 

se vašega odziva, pa čeprav je bilo 

to posebno obdobje karantene za 

nekatere kar stresno in je ljudem 

kar pobralo dobro razpoloženje. 

Dobili smo precej odgovorov, za ka-
tere se vam iz srca zahvaljujemo in 
na vas računamo tudi v prihodnje. 

Stare slike naših krajanov

Dan smo sklenili s pozitivno mislijo 
na prihodnjo budnico, predvsem pa 

na čimprejšnje srečanje z drugimi 
člani godbe.

Ker smo razpisali samo eno nagra-
do in prav zares jo zasluži gospa Ana 
Rahne, ki je tudi na drugi fotografiji 
zraven in je bila nekoč poznana kot 
Bendova Anica iz Šinkovega Turna. 
Ne samo, da pozna vse osebe na sli-
ki, povedala je tudi natančne datume 
in naslov predstave, ki jo je vsa ta 
mladina tistega davnega leta 1953 
naštudirala. Zdaj je na žalost že več 
kot 20 ljudi pokojnih, za druge bi se 
pa lahko reklo, da so že nekoliko »v 
letih«. Pa niso igrali samo te predsta-
ve, še šest drugih je bilo. Takole nam 
je zapisala:

»Pisalo se je leto 1950

Rosulnikov Andrej, po domače Mežnar-
jev ata iz Šinkovega turna je sam po svoji 
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učitelj v osnovni šoli Utik, Alfonz Mi-
helčič, doma iz Mengša. Naslednja je 
bila predstava v treh dejanjih: SLABA 
VEST, izvedena je bila 17. 12. 1952. 
Glavni vlogi sta igrala Anica in Hin-
ko, režija – Alfonz Mihelčič. Potem je 
sledila veseloigra v treh dejanjih ZA-
KONCI STAVKAJO, za dan žena 8. 3. 
1953, režija Alfonz Mihelčič. 
Po vseh teh izkušnjah so se lotili bolj 
zahtevne povesti – drame – DIVJI 
LOVEC, ki je bila prvič izvedena v 
Utiku 7. 11. 1953 in naslednji dan je 
sledila ponovitev, gostovali pa so še v 
Komendi, 15. 11. 1953. Spet je režiral 
Alfonz Mihelčič. Fotografija, ki smo jo 
objavili v Kopitarju, pa je iz te pred-
stave.
Osebe na njej pa so postavljene takole:
V 1. vrsti zgoraj od leve proti desni so: 
Jože Traven, Darinka Lužar – šepe-
talka, Alfonz Mihelčič – režiser, Hri-
barjev Franci - igralec, Andrejovčev 
Nace - žandar, Aljažov Franc - Rož-
man, Plezovčov Ivan - kmet, Zelenčov 
Tone - kmet, Šeskov Janez - kmet, 
Štefančova Zofka - Kovačeva žena, 
Aljažov Rudi - Kovač. 

V drugi vrsti od zgoraj od leve proti 
desni so:
Ivanova Francka - dekle z vasi, Jak-
čov Peter - kmet Jež, Jakčova Kristi-
na - dekle z vasi, Habetov Bojan - fant 
z vasi, Dekarjeva Milka - dekle z vasi, 
Jakčova Ani - dekle z vasi, Kimovčov 
Tone - fant z vasi, Aljažova Ivanka - 
dekle iz vasi, Pestoten Joža - fant z 
vasi, Vončičova Milka - pomočnica 
maske, Štefančova Majda - maskerka.
Spodnja vrsta: Grogovčova Mari - 
dekle z vasi, Sršenov Lojze - fant iz 
vasi, Štefančova Tilka - dekle z vasi, 
Jožnekov Ivan - fant iz vasi, Alja-
žov Marjan - kmet, oče od Majde, 
Bendova Ani - hčerka Majda, Rakov 
Tone - divji lovec Janez, Marn Cita 
- vaščanka, Štefančov Cene - vaški 
deček, Markov Franci-vaški deček, 
Petrov - vaški deček, Štefan Borčnik 
- gostilničar, Krišekarjov Janez - va-
ški posebnež, pomočnik iz Mengša z 
inštrumentom, Pestoten Daro - har-
monikar, Bognarjev Marjan - vaški 
deček.
Potem so še odigrali veseloigro v treh 
dejanjih z naslovom: POROČIL SE 

BOM S SVOJO ŽENO, ob 10. oble-
tnici obstoja prosvetnega društva 
»SREČKO« dne, 11. 02. 1962, ponovi-
li so jo še v Zalogu, Tacnu, Skaručni, 
Trbojah in Pirničah. Režiser je bil to-
krat Štefan Borčnik. 
Druga objavljena fotografija je bila 
posneta v Utiku leta 1965. Sporo-
čili ste nam, da so na sliki poleg do-
mačinov tudi vojaki in oficirji, ki so 
imeli takrat predvojaško. Domačini 
pa so naslednji: Ramovž Franc iz Ko-
sez, Kimovec Janez iz Utika, Keržič 
Jože iz Vesce, Traven Vinko iz Utika, 
Podgoršek Štefan iz Bukovice, Kosec 
Tone iz Šinkovega Turna, Traven Jože 
iz Utika, Žnidar Maks iz Utika, Mah 
Janez iz Utika in Lahajnarjov Stane 
iz Polja, ki igra na harmoniko.
Danes pa objavljamo še eno fotogra-
fijo in vas prav tako prosimo, da nam 
sporočite čim več oseb, ki jih prepo-
znate. Posnetek je po vsej verjetnosti 
nastal ob neki gasilski obletnici. 
Odgovore lahko pošljete na e-mail: 
turisticnodrustvo.vodice@gmail.com 
ali pa pokličite na tel. 041 886 003 – 
Alojz Kosec, predsednik TD Vodice.
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Dogodki

  ANDREJA BEČAN

V šolskem letu 2018/19 se je pri 

učencih turistične vzgoje porodila 

ideja za turistični spominek Obči-

ne Vodice. Učenci so za izhodišče 

vzeli ime občine – Vodice. Prva 

omemba imena je bila 13. 12. 1257 

v nemščini, zapisana kot Woditc. 

V Etimološkem slovarju je ime iz-

peljano iz vodica, kar je pomanj-

ševalnica besede voda. Lahko bi 

izvor imena pomenil pri vodici ali 

pa je vezan na več manjših vodnih 

izvirov. 

Čeprav na prvi pogled večjega ob-
močja površinske vode ni vidnega, je 
gosta vodna mreža močno prisotna 
in pomembno determinira območje. 
Predstaviti turistu spominek, ki pri-
kazuje osrednjo lastnost naše obči-
ne, je dodana vrednost. 
Gosto vodno mrežo lahko razloži-
mo na naslednji način. Območje je 
v večjem delu prekrito z aluvialnimi 
nanosi rek in potokov (prod, pesek, 
glina), ki so medzrnsko porozni. Ve-
čino območja ima tako podzemno 
vodo, podtalnico. Okoliške vzpe-
tine sestavljajo apnenci različne sta-
rosti ter dolomiti. Voda lahko tako 
pride na površje v obliki izvirov na 
pobočjih vzpetin. Ob vznožju vzpe-
tin se združi v manjše potoke, ti pa 
se zlivajo v večje potoke (Poljšak, 
Graben, Gameljščica).
Pomen imena Vodice so tako učenci 
uporabili za krovno idejo spominka 
– to so zgodbe, ki jih pripovedujejo 
Kapljice Vodic. Slednje lahko razu-
memo kot Kapljice Vodíc ali Kapljice 
vôdic, ki se pretakajo na našem ob-
močju. Kapljice so po vodnih poteh 
potovale že v preteklosti in se pre-

Kapljice Vodic

takajo tudi danes. Slišale so veliko 
zgodb in videle številne posebne 
kraje. 
Ker so imeli na Občini Vodice s pro-
jektom LAS v načrtu označitev kole-
sarskih poti po njenih tleh, so učenci 
prišli na idejo, da bi zgodbe Kapljic 
Vodic predstavili kot krpico za bri-
sanje potu, ki bi jo kolesar lahko na 
svoji poti koristno uporabil. 

Na krpici je natisnjen zemljevid poti 
s točkami, na katerih se kolesar 
ustavi in s pomočjo mobilnega tele-
fona posluša zgodbo, ki jo pripove-
duje ena izmed kapljic. Ideja je bila, 
da bi na teh točkah nalepili Qr kode, 
ki jih lahko kolesar s pomočjo tele-
fona odčita in na kanalu YouTube 
posluša o posebnostih tistega kraja. 
Posebnosti so učenci razdelili v tri 
kategorije: vodni viri, znane osebno-
sti, znamenitosti. Krpica je zložena 
v majhni lični vrečki v obliki kaplji-

ce. Kolesar jo s pomočjo traku pritrdi 
na kolo ali za pas.
Gradivo za zgodbe so učenci raziska-
li, zgodbe napisali in jih posneli v 
studiu radia Ognjišče. 
Spominek Krpica za brisanje potu 
Kapljic Vodic nam je pomagala za-
šiti in udejanjiti učiteljica Gabi Bo-
dljaj. Sara Bonča, Špela Rakun, Špela 
Kraner Novak, Jure Hrženjak, Jani 
Hrženjak, Ema Bohinc, Sandoleja 
Pučko, Sergeja Lavrih, Nika Podgor-
šek in Nika Dermastja so spominek 
predstavili na festivalu Turizmu po-
maga lastna glava v Mercator centru 
Kamnik in prejeli srebrno priznanje. 
To so bili učenci, ki so spominek tudi 
zasnovali. 
V letošnjem šolskem letu je druga 
ekipa učencev pod vodstvom učitelji-
ce Irene Demšar nadgradila projekt. 
Kristjan Kuster, Žan Peterc Merše, 
Lucija Kremžar, Petra Bilban in Val 
Stankovič Pangerc so prevedli zgod-
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be v angleški jezik, kar za osnovno-
šolce ni »mačji kašelj«. Čaka jih še 
snemanje v radijskem studiu in s 
tem bo turistična ponudba prilago-
jena tujcem, ki bi kolesarili po naši 
občini. 
Obiskovalec lahko tako na enosta-
ven način s pomočjo moderne teh-
nologije pride do osnovnih informa-
cij o našem območju, stroški vložka 
v projekt pa so pri tem minimalni. 
Zgodbe lahko slišite danes s po-
močjo kanala YouTube. V brskal-
nik vtipkajte Kapljice Vodic in se 
prepustite pripovedim o čudovi-
tih biserih naše občine. 
Upamo, da bo spominek nekoč zaži-
vel tudi v realnosti. Ideje se rojevajo 
vedno s pomočjo sodelavcev, ki so 
pripravljeni prisluhniti in pomagati. 
Hvala Barbari Kermavner, Marjanu 
Trebušaku, Mihu Podgoršku, Joži 
Čebulj, Gabi Bodljaj, Ireni Demšar, 
Irmi Janežič, Lidiji Šuštar, Cilki Ma-
renče in ravnatelju Juretu Grilcu, ki 
vsako leto projekte podpre. Hvala 
tudi zaposlenim na Občini Vodice, ki 
nam vedno velikodušno posredujejo 
gradivo, ki ga za delo potrebujemo.

RAZMIŠLJANJA UČENCEV O 
PROJEKTU:

Prevajanje se mi je zdela odlična in 
zanimiva izkušnja, predvsem zato, 

ker tega še nikoli nisem počela v malo 
večjem obsegu. Ker imam zelo rada 
angleščino, sem bila ob delu skorajda 
brez težav. Upam, da bom v priho-
dnosti še kdaj dobila priložnost, da 
se bom preizkusila. Prav tako upam, 
da bodo slovenski in angleški opisi 
turiste spodbudili k raziskovanju Vo-
dic in okoliških vasi.

(Petra Bilban)

Prevajanje mi ni delalo nobenih te-
žav. Bilo mi je zelo všeč in sem v tem 
užival.

(Žan Peterc Merše)

Delo mi je bilo všeč, čeprav sem si 
včasih težko vzela čas za to.
Turisti bodo (ko bo konec epidemije) 
veliko laže na zanimiv način spozna-
li našo lepo občino.

(Lucija Kremžar)

Pri prevajanju nisem imel večjih te-
žav, saj sem že kot mlad rad gledal 
angleške videe brez podnapisov in 
sem se že kot mlad naučil veliko an-
gleščine. Urejena kolesarska pot bo k 
Vodicam prinesla turistično točko, ki 
se je bo po mojem mnenju udeležilo 
veliko ljudi, saj ljudje zelo radi kole-
sarijo. Prevodi v angleščino pa pome-
nijo, da se bo poti, upam, udeležilo 
tudi nekaj več turistov, ki niso iz Slo-
venije, kar pa je velik plus za Vodice 
same.

(Kristjan Kuster)

Lansko šolsko leto smo s turistično 
vzgojo izdelali Kapljico Vodic. Na za-
četku se mi ideja ni zdela preveč zani-
miva, ko pa smo jo nadgradili in prišli 
do končnega izdelka, nisem bila več 
takšnega mnenja. Vsak dan srečam 
ogromno ljudi, ki kolesarijo po pre-
lepih Vodicah. Le zakaj ne bi ljudje z 

enodnevnim kolesarskim izletom ob 
pomoči našega turističnega izdelka 
spoznali svoje lastne občine? Da ne 
naštevam, koliko znanih oseb ima-
mo, za katere po mojem mnenju ne ve 
skoraj nihče. Sama sem jih spoznala 
ravno pri izdelavi izdelka. Kaj pa tu-
rizem v Vodicah na splošno? Zdi se 
mi, da imamo vse možnosti za odli-
čen turizem. Smo čudovita, majhna 
občina na obrobju Ljubljane, polna 
travnikov, gozdov, potokov, hribov in 
še marsičesa.

(Sara Bonča)

Projekt se nama zdi zelo obetaven in 
se veseliva da bo postal resničnost, 
saj veliko takih projektov ne uvidi 
luči sveta. Kar se pa tiče turizma v 
Vodicah imam občutek, da bo v na-
slednjih leti zelo narasel, saj je naša 
lokacija zelo blizu Ljubljane in Bleda.

(Jure, Jani Hrženjak)

Včasih se mladim zdijo projek-
ti, kot je bil naš, dolgočasni in ne-
zanimivi. Mislim, da je bilo tako 
tudi z nami na začetku projekta, 
potem pa smo se v stvar vžive-
li in bili nad projektom navdušeni. 
Mislim, da imajo Vodice možnost 
uspeti v turizmu. Imamo veliko goz-
dov, potokov, travnikov (možnost ko-
lesarjenja, pohodništva), seveda ima-
mo v bližini letališče Brnik. Vsekakor 
smo majhni, kar je lahko tako naša 
prednost kot slabost. 

(Špela Rakun)

Kolesarjev v občini Vodice definitiv-
no ne manjka. Vsi se radi kdaj malo 
zapeljemo s kolesom in pozabimo 
na težave. Pri tem nam pomagajo 
lepo  označene kolesarske poti, ki se 
nahajajo po vsej občini. Da pa bi bilo 
kolesarjenje še bolj zanimivo, smo ob 
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Muzej 1925 in Festival prostovoljstva
 MARIJA KUNSTELJ,

 ANDREJA BEČAN

Projekt MUZEJ.1925 bo vsakokrat 

z bralci Kopitarjevega glasa. Še 

vedno velja povabilo: pošlji svo-

jo zgodbo o prostovoljstvu, ki je 

poučna, prikupna, morda tebi ljub 

spomin ... na muzej.1925@gmail.

com ali na PGD Šinkov Turn, Kose-

ze 26, 1217 Vodice. Tokratni zapis 

je pripoved učencev OŠ Vodice.

Učenci izbirnega predmeta turistična 
vzgoja v Osnovni šoli Vodice smo bili 
povabljeni, da se priključimo k pro-
jektu PGD Šinkovega Turna Muzej 
1925 za zbiranje zgodb o prostovolj-
stvu. Mi smo zadolženi za del zgodb 
današnjega časa, člani PGD Šinkov 
Turn zbirajo zgodbe do leta 1945 in 
med sorodnimi društvi. 
Ekipa, ki jo sestavlja devet učencev in 
mentorica Andreja Bečan, je od no-
vembra izvajala intervjuje. Nekaj jih 
je bilo opravljenih v skupinah, nekaj 
pa smo jih izvedli vsi skupaj. Potekali 
so tako, da sta dva učenca pozdravi-
la gosta in ga pripeljala do učilnice, v 

kolesarskih poteh ustvarili točke, ob 
katerih lahko vsak kolesar malo zadi-
ha,  si zajame vodo iz studenca in se 
ob tem nauči kaj novega. Na teh toč-
kah si namreč lahko na Youtubu ogle-
da posnetke, ki v sebi skrivajo veliko 
podatkov o lokaciji, na kateri kolesar 
stoji v tistem trenutku. Posnetki skri-
vajo ogromno zanimivih informacij, 
ki širijo meje naših poznanj. 

(Nika D.)

Ta projekt se mi je zdel predvsem za-
nimiv in poučen. Skupaj smo podrob-

neje raziskali naše zanimivosti v ob-
čini. Projekt je po mojem mnenju zelo 
uporaben, saj bi na neki način poma-
gal pri turizmu v Vodicah. Sedaj je čas 
kolesarjenja, zato lahko turisti oz. 
občani kolesarijo po kolesarskih po-
teh, pri tem pa se ustavijo pri kakšni 
znamenitosti in kaj novega izvedo. 

(Nika P.)

Pri tem projektu sem spoznala veli-
ko novih turističnih znamenitosti in 
njihove zgodbe. Veliko znamenitosti 
sploh nisem poznala, kaj šele njiho-

učilnici je gost podpisal dovoljenje za 
snemanje in objavo zgodbe v knjigi, 
nato pa se je začel intervju. Zanimive 
izseke iz intervjuja smo nato zapisa-
li. 
Naš projekt poteka pod imenom Kri-
stalček Pomagalček. Tako ime smo 
si izbrali, ker so vsi kristali različni, 
tako kot obstajajo različne oblike 
prostovoljstva. Za logo smo si izbrali 
veliko srce, sestavljeno iz več krista-
lov. 
Naš cilj je bil predstaviti projekt s 
prireditvijo Festival prostovoljstva, 
ki bi potekal skupaj s Tekom pod-
nebne solidarnosti. Na festivalu smo 
prostovoljce želeli predstaviti tako, 
da bi si vsak obiskovalec najprej ogle-
dal promocijski film o prostovoljstvu 
v Občini Vodice. Po ogledu bi dobil 
predmet, za katerega bi moral najti 
ustrezno zgodbo prostovoljcev, ki bi 
se skrivala v enem izmed številnih 
kotičkov velikega srca – Kristalčka 
Pomagalčka. Za pravilni odgovor 
obiskovalec dobi zamašek, ki ga na-
lepi na karton. Na koncu nastane iz 
zamaškov velika slika. Obiskovalci 

bi se lahko s prostovoljci tudi osebno 
srečali in pogovorili.
Najzanimivejše zgodbe prostovolj-
stva in te, ki jih bodo zapisali v PGD 
Šinkov Turn, bodo izdane v knjigi 
ali na ogled v muzeju – v gasilskem 
domu v Kosezah, da se ne bi pozabile. 
Zaradi projekta, ki poteka skozi celo 
šolsko leto, smo spoznali ogromno 
dobrih ljudi in slišali še več zanimi-
vih zgodb. 
Prostovoljstvo je ...
... delo v korist družbe oz. ožje okoli-
ce, lastno zadovoljstvo.

Dare Borčnik 
... neplačano delo, ki ga opravljamo 
po svoji volji in z veseljem.

Natalija Rus 
... brezplačno delo z dobro voljo in 
pozitivnimi mislimi, spoznavanje 
novih ljudi. 

Marta Sršen 
... da ljudem ponudiš svoje znanje, 
svoje dosežke, svoje delo.

Franc Kubelj
... da opaziš drobne stvari za malega 
človeka.

Tina Kosec

vih zgodb. S skupnimi močmi pa smo 
se spomnili, kako jih predstaviti dru-
gim ljudem na zabaven in zanimiv 
način. Domislili smo se Kapljic Vodic. 
To so zabavne zgodbe, ki jih kolesar 
posluša, ko se nahaja ob neki zani-
mivosti. S tem smo hoteli naše zna-
menitosti predstaviti tudi drugim 
ljudem in s tem pridobili več turistov 
v naši občini. 

(Sergeja Lavrih)
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Skupnostna skrb za vse generacije
  VIKTORIJA DROLEC, 

  PROJEKTNA VODJA

V občini Vodice se bodo v okviru 

operacije Medgeneracijski razvoj-

ni program Krekovo središče 2, ki 

se izvaja v sklopu Lokalnih akcij-

skih skupin LAS Za mesto in vas 

ponovno, po krajši prekinitvi zara-

di pandemije koronavirusa, začele 

izvajati določene aktivnosti. 

Naložbo sofinancirata Republika 
Slovenija in Evropska unija iz Evrop-
skega sklada za regionalni razvoj. 
Nosilec projekta je Inštitut Antona 
Trstenjaka za gerontologijo in med-
generacijsko sodelovanje, partnerji 
pa Zavod Medgeneracijsko središče 
Komenda (ZMSK), Mladinski center 
Mengeš (MCM) in Fizioterapija Re-
ven. 

 y Dnevno bivanje v Krekovem sre-
dišču, Krekova ulica 10, v Ko-
mendi ponovno odpira svoja vra-

ta vsem starejšim, ki ste že obi-
skovali dnevno bivanje, in vsem, 
ki se želite pridružiti na novo. 
Da bo druženje varno, bodo ob 
pomoči prostovoljcev med dru-
gim izdelovali tudi zaščitne ma-
ske. Za vsa vprašanja se lahko 
obrnete na Bernardo Mali / 064 
299 599 ali na elektronski naslov 
bernarda.mali@inst-antonatr-
stenjaka.si.

 y Babi servis – občasno varstvo 
otrok na njihovih domovih, s 
strani mlajših upokojenk. Var-
stvo je za starše brezplačno. Na 
spletni strani ZMSK www.zmsk.
si lahko izpolnite prijavo, koor-
dinatorka pa bo s starši stopila v 
kontakt v čim krajšem možnem 
času. Prosimo, da povpraševanje 
pošljete vsaj dva dneva pred že-
ljenim terminom varstva. Za vsa 
dodatna vprašanja pa vam je na 

voljo elektronski naslov viktori-
ja.drolec@zmsk.si ali telefonska 
številka 040 842 776/ Viktorija 
Drolec. Vabimo pa tudi mlajše 
upokojenke, če bi želele svoj pro-
sti čas koristno porabiti za obča-
sno čuvanje otrok.

 y Fizioterapija Reven nudi (1) 
vadbo, svetovanje in terapije na 
domu, (2), učenje in vadbo nor-
dijske hoje, (3) telesno vadbo kot 
razbremenitveno aktivnost za 
družinske oskrbovalke/oskrbo-
valce. Z vse tri aktivnosti so pri-
jave in dodatna pojasnila možna 
na telefonski številki 059 932 
701, 064 252 802 in na elektron-
ski naslov naročanje@t-2.si. 

Pri vseh aktivnostih se bodo dosle-
dno upoštevala priporočila Nacio-
nalenga inštituta za javno zdravje za 
zaščito pred koronavirusom.
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Zahvala nevidnim junakinjam in junakom
 TILEN JERAJ,

 ČLAN OBČINSKEGA SVETA
 OBČINE VODICE

17. aprila 2020 nam je uspelo seši-

ti 4000. pralno masko. Nekaj dni 

kasneje ste vsi občani v poštni na-

biralnik dobili po dve pralni maski. 

Te maske nam služijo kot preven-

tivna oblika zaščite. Narejene so 

po uradno objavljenih navodilih 

UKC Ljubljana in so bile prirejene 

glede na dane razmere in material, 

ki smo ga lahko organizirali oziro-

ma dobili. 

Vedeti pa moramo, da samo en de-
javnik ne zadostuje za obvarovanje 
našega zdravja. Ohranjati je treba 
varnostno razdaljo, se ne rokovati, 
umivati si roke, ne smemo se dotika-
ti obraza, oči, nosu, nositi maske in 
tudi rokavice. Ob upoštevanju vsega 
tega lahko preprečimo širjenje viru-
sa. 
Razdelitev pralnih mask sta koordi-
nirala Štefan Kunstelj ter Miha Ber-

gant iz Civilne zaščite Občine Vodice 
ter prostovoljci iz gasilskih vrst.
Brez dobre volje, zavzetosti in pri-
dnih rok prostovoljk in prostovoljcev 
ne gre!
V prvi vrsti se moramo zahvaliti 
vsem šiviljam in šiviljcu: Alojzija 
Burgar, Majda Pirc, Rozilija Šarc, 
Natalija Rus, Mojca Kohek, Karmen 
Jeraj, Joži Nastran Brank, Veronika 
Jeraj, Martina Levec, Janez Podgor-
šek ter Anica Goričanec, ki so podari-
le svoj trud in svoje znanje, da so dva 
tedna honorarno šivale maske za vse 
nas občane Vodic. Ne smemo pozabi-
ti tudi na šolske sestre sv. Frančiška 
iz Repenj, ki so se ob prošnji za po-
moč takoj odzvale in priključile temu 
humanitarnemu projektu. Zahvala 
za podporo v obliki pakiranja mask 
gre družini Trampuš-Šimon iz Vodic. 
Vsak večer so pakirali maske pozno v 
noč, zapakirali so tudi po 500 mask 
na večer!
Brez sponzorjev seveda ta projekt ne 
bi bil možen. Donatorji v različnih 

kategorijah so Kubelj, d. o. o., ProEm-
ba, d. o. o., ELIM, d. o. o., Trgovina z 
mešanim blagom Bergant Marjetica 
s. p., Jože Rahne za pakirne naprave 
ter finančna donatorja, ki želita osta-
ti anonimna. Za distribucijo mask 
vsem gasilskim društvom ter logisti-
ko je poskrbel Urban Koglar predse-
dnik PGD Vodice.
Sama ideja za projekt pripada druži-
ni Jeraj, sinu Simonu Jeraju in mami 
Mojci Jeraj. Projekta nista samo 
vodila, po različnih kanalih sta pri-
skrbela težko dobavljiv material, 
vodila evidence ter držala pozitivno 
vzdušje v tem zahtevnem projektu ... 
Poleg tega je Mojca s pomočjo moža 
Toneta, ki je tudi priskrbel žice za no-
sni del mask, skupaj sešila čez 1000 
mask!

Hvala vsem za vaš trud, čas in sred-
stva! Zaključil bi s pregovorom, ki 
velja za vse udeležene v tem projektu 
... »V hudih časih se pokaže pravi ka-
rakter ljudi!«

Zaradi preprečevanja morebitnih okužb s COVID-19 in za-
radi povečanega števila klicev bo upravno poslovanje Uprav-
ne enote Ljubljana še naprej potekalo po sistemu naročanja 
strank (kadar je to le mogoče oz. kadar je upravno storitev 
mogoče izvesti brez prisotnosti stranke).

Upravna enota Ljubljana obvešča stranke na Sektorju za 
upravne notranje zadeve (Tobačna ulica 5), da od 11. 5. 2020 
lahko za naročanje in informacije pokličete na naslednje tele-
fonske številke:

 y Oddelek za javni red (naročanje za izdajo osebnih izka-
znic ter potnih listov) in Oddelek za promet (naročanje za 
izdajo vozniških ter prometnih dovoljenj): 01 306 30 26, 
01 306 30 14 in 01 306 30 70.

 y Oddelek za matične zadeve (izdaja izpiska iz matičnega 
registra o rojstvu in smrti, prijava sklenitve zakonske ali 

partnerske zveze, priznanje očetovstva): 01 306 32 10.

 y Oddelek za tujce: 01 306 32 60 ter 01 306 32 87.

 y Po novem naročamo tudi stranke, ki želijo pridobiti splet-
no digitalno potrdilo, overiti podpise, pridobiti garantna 
pisma ter vrednotnice.

Telefonska številka za naročanje zgoraj omenjenih storitev je: 
01 306 35 20.
Overitev podpisa za namen spremembe lastništva motornega 
vozila na tej telefonski številki ne sprejemamo. To lahko po 
predhodnem naročilu uredite na Oddelku za promet (Sektor 
za upravne notranje zadeve, Tobačna ulica 5).
Še vedno velja usmeritev, da se vse upravne storitve plačujejo 
brezgotovinsko oz. kartično.

Poslovanje, telefonske informacije in naročanje strank v Upravni enoti Ljubljana

24 številka 4, maj 2020



Koristno

Peka kruha brez kvasa
 MONIKA KUBELJ 

V obdobju karantene se je samo-
stojna priprava jedi v domači ku-
hinji močno razširila. Kar naenkrat 
smo vsi začeli tudi peči peciva 
vseh vrst in še zlasti domač kruh 
je postal prava atrakcija. Tudi za-
radi pomanjkanja kvasa. Odlična 
priložnost torej za vajo priprave 
kruha z domačim kvasnim nastav-
kom oziroma drožmi, čeprav dro-
ži pomenijo nekaj širšega. Droži v 
slovarju pomenijo tudi usedlino v 
vinu ali pivu po končanem vretju. 
Nasvet smo poiskali pri poznaval-
cu peke s kislim testom, Jožetu Se-
negačniku, ki se s tem področjem 
ukvarja že dvanajst let, svoje zna-
nje pa brezplačno deli tudi na FB 
skupini Peka z naravnim kvasom, 
kamor ste toplo vabljeni.

Zanimanje za tako imenovane droži 
se je prelevilo v pravo drožimanijo, ki 
je zlasti popularna v urbanih prede-
lih. »Leta 2007 sem si zgradil krušno 
peč, ker sem hotel peči kruh. Iskal sem 
zanimive recepte in kruhe, informacij 
je bilo bolj malo in ob eni priložnosti 
iz Amerike prinesel suhe kulture za 
kislo testo in od takrat ne le pečem 
kruh na vse mogoče načine, ampak 
skušam Slovencem ta način priprave 
čim bolj približati. Zato pripravljam 
tudi brezplačne tečaje,« je pojasnil go-
spod Senegačnik, ki sicer žanje prve 
nagrade na tekmovanjih v peki. Kdo 
Jože je? Gospod pri 66 letih, izjemno 
živahnega glasu in idej, ki živi v obči-
ni Škofljica. Klepetala sva namreč po 
telefonu. Po izobrazbi je diplomirani 
pravnik, ki je pred več kot 30 leti začel 
poklicno kariero na področju računal-
ništva, se specializiral za relacijsko 
bazo Oracle in na tem področju nare-
dil svetovno kariero. Kot predavatelj 
se je udeležil okoli 200 konferenc po 
vsem svetu. Zaradi teh aktivnosti 
je postal član elitnega kluba OakTa-
ble, ki ga sestavljajo največji svetovni 

strokovnjaki s tega področja. »Dober 
kruh je tisti, ki ne vpliva kvarno na 
naš organizem, ker ne vsebuje raznih 
dodatkov. Zdrav v smislu tega, da 
vsebuje tiste hranljive stvari, ki jih 
naše telo potrebuje poleg ogljikovih 
hidratov, kot so minerali, vlaknine. 
Dober kruh ni kruh iz bele moke, ki 
je najbolj siromašna z minerali in vla-
kninami, pač pa kruh, ki vsebuje velik 
delež polnovrednih mok ali pa samo 
polnovredne moke.« Je torej tisti, ki 
je pripravljen po postopku naravne 
fermentacije, torej ni le »napihnjen«, 
pač pa je dobro presnovljen v procesu 
priprave. Tak kruh je veliko lažje pre-
bavljiv, ima nižji glikemični indeks, 
zato ga priporoča vsem. Kislo testo 
je najstarejša znana metoda priprave 
kvašenega kruha, za katero trdijo, da 
naj bi bila stara že 12.000 let. O njem 
bi lahko razpravljali in razpravljali, 
zato vam na tem mestu ponujamo 
enega od receptov za pripravo kruha 
iz kislega testa. 
Za začetek je najbolje, da vam delček 
svojega kvasnega nastavka da kolega 
oz. nekdo, ki jih že ima in so aktivne. 
Potem mu dodaste 1 dc vode in 2 žlici 
moke, čemur rečemo, da jih nahrani-
mo. Ko dovolj narastejo (vsak drugi 
dan jih nahranimo), so pripravljene. 
Kar nam nastavka ostane, ga damo 
lahko v hladilnik, in ga ne pozabimo 
hraniti. Za malo manj izkušene, ta-
kole: 950 g bele moke, 150 g ržene ali 
kakšne druge polnovredne moke, 720 
ml vode, 200 g kvasnega nastavka, 24 
g soli. Moko presejemo in premešamo 
belo in rženo, vodo odmerimo in va-
njo damo aktivni nastavek, optimal-
ne 'droži' so, ko se pojavi razpoka in 
se začnejo zlivati same vase, recimo. 
Kisli nastavek in vodo zmešamo in 
prelijemo v moko, vse skupaj zame-
simo v homogeno testo, ki naj počiva 
pol do ene ure. Dodamo sol in 5 ml 
vode in spet premesimo testo, da se 

sol vkomponira v testo, posodo naolji-
mo in vanjo damo testo. V dveh urah 
naredimo 4-krat prepogibe. Kako je 
to videti? Testo na vsaki strani pote-
gnemo in ga položimo nazaj na testo. 
Kot bi zlagali serviete, recimo. Testo 
v posodi zapremo in damo počivat za 
12 ur v hladilnik. Potem testo damo 
ven in oblikujemo dva hlebca ter ju 
pokrijemo in počakamo 20 min, da se 
temperirata na sobno temperaturo. 
Štručki damo v posodi za peko in tam 
naj vzhajata še okoli dve uri. Pečico 
segrejemo na 250 °C, štruce damo v 
pečico in spodaj naredimo parno ko-
pel, zapremo ter pečemo 15 min na 
tej temperaturi. Prezračimo pečico in 
temperaturo zmanjšamo na 200 °C, 
pečemo še 35 do 45 min odvisno od 
pečice ... Dober tek.

Kruh s semeni
600 g ržene moke
350 ml vode
300 g droži
18 g soli
350 g semen (bučnice, sončnice, ko-
nopljina semena, sezam, lan ...)

Moko presejem v skledo in jo osolim.
Prepražim semena, da zadišijo in 
rahlo porjavijo, zalijem jih s hladno 
vodo, da se ohladijo in napijejo vode.
V vodo dam droži (droži morajo biti 
aktivne, puhaste in plavati nad vodo). 
Vse skupaj premešam in zlijem v 
moko, dodam semena in zamesim v 
homogeno zmes.
Pregneteno testo s pomočjo lopatke 
oblikujem v kroglo in pustim vzha-
jati pol ure. Testo zvrnem na pomo-
kano površino, razdelim na dva dela 
oblikujem v štručke in dam v pekač 
vzhajat. Obilno pomokam, ko je testo 
razpokano, je primerno za peko.
Pečem na 250 °C 15 min s paro in 50 
min na 200 °C. Kruh hladim vsaj 12 
ur še bolje 24 ur. Najboljši je tretji in 
četrti dan ...
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črna 
kronika

Poročilo za obdobje 
16. 3. 2020 – 14. 5. 2020

KRIMINALITETA

Poskus vloma v 
nestanovanjski objekt.

Kršitev zakona o zaščiti 
živali, vodniku živali izdan 
plačilni nalog.

Prometna nesreča zaradi neprilagojene hitrosti, ena oseba 
poškodovana. 

Požar na zunanji enoti klimatske naprave.

Delovna nesreča s telesnimi poškodbami.

Nasilje v družini, za osumljenca odrejen hišni pripor.

Nasilje v družini.

PROMETNE NESREČE DRUGI DOGODKI

Prometna nesreča zaradi 
neprilagojene hitrosti, voznik je 
vozil pod vplivom alkohola in brez 
veljavnega vozniškega dovoljenja.

Ob nevihtah izklopite električne  
naprave iz vseh omrežij

 TELEKOM

V teh toplih dneh se pogosteje kot sicer pojavljajo ne-

vihte z udari strel, zaradi katerih lahko pride do po-

škodb naprav. 

Da bi se v čim večji meri izognili poškodbam naprav, ki 
so priključene na električno in komunikacijsko omrežje, 
kot so modem, TV-komunikator, računalnik ali te-
levizor, uporabnikom priporočamo, da jih pred nevihto 
iz omrežja izključite. Na ta način lahko preprečite marsi-
katero okvaro naprave, predvsem pa si prihranite slabo 
voljo, če zaradi tega ne bi mogli dostopati do interneta, 
spremljati vaše priljubljene TV-oddaje ali uporabljati fi-
ksne telefonije. 

Telekom Slovenije svojim naročnikom, ki ste hkrati upo-
rabniki mobilnih in fiksnih storitev, omogoča tudi brez-
plačno storitev Strela alarm, s pomočjo katere lahko v 
realnem času prejmete informacijo o strelah na območjih 
vašega fiksnega priključka. Na prejemanje tovrstnih spo-
ročil se lahko naročite tako, da na številko 041 145 000 
pošljete SMS-sporočilo s ključno besedo STRELA, nare-

dite presledek ter navedete vaše UPORABNIŠKO IME 
ZA FIKSNE STORITVE Telekoma Slovenije.

Primer zapisa v SMS-sporočilu: STRELA novakj 

Posredujemo vam še nekaj povezav do relevantnih video 
vsebin:
1. Postopek naročanja na storitev Strela alarm: 

https://youtu.be/1tF8oy3zBI4
2. Naročite se na obveščanje o strelah in pravočasno 

izključite naprave: 
https://www.youtube.com/watch?v=CM5EJg42Vp8

3. Izklopite naprave in nadaljujte z ogledom na mobilni 
napravi: 
https://www.youtube.com/watch?v=PEdCWp2XeO8

4. Ne tvegajte, strele napravam ne prizanašajo: 
https://www.youtube.com/watch?v=o58JfCUQyVA

5. Bodite hitrejši od strele: 
https://www.youtube.com/watch?v=j-eiHIhgVCg

Več informacij je na voljo na http://ts.si/bliskoviti-obisk
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PRODAJALNA VODICE
Kamniška cesta 8
TEL: 01/8324-011

GSM: 031/810-385
trg-vodice@kzmedvode.si

Odpiralni čas:
od ponedeljka do petka
od 7:00 do 19:00 ure

ob sobotah
od 7:00 do 12:00 ure

UGODEN NAKUP
Ponudba velja od 27. maja do 20. junija, 

oziroma do razprodaje zalog.

UGODNA PONUDBA
ZADRUGA V VODICAH

BIOKILL S 
PRŠILKO
500 ml

HOMEOGARDEN
izdelki

SAMO
4,79€

20% POPUST
(se obračuna na blagajni)

SLADKOR 10kg
10x1 kg

SAMO
6,50€
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